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OPENBARE ZITTING 

BEGROTINGSBESPREKING 

De heer voorzitter 

We starten met de vraagstelling van de raadsleden aangaande de beleidsdomeinen van tweede 
gedeputeerde Vercamer. Indien de raad ermee kan instemmen, zullen we domein per domein afhandelen 
en op het einde van respectievelijk de domeinen Personeel, Economie en Landbouw zal de 
gedeputeerde het passende antwoord geven. 

De heer gedeputeerde Vercamer  

Ik heb er ook geen problemen mee dat volgende tussenkomsten meegenomen worden: 

p. 110 e.v.: tussenkomst door de heer T. Veys: Vragen en bedenking bij de wijze waarop de 
werkingskosten van de gouverneur en de diensten van de gouverneur worden berekend en de evolutie 
van deze kosten; 
p. 61-66 beleidsnota: tussenkomst door de heer D. De Meerleer: Maatschappelijk verantwoord 
ondernemen. Ook een taak voor de provincie? 
p. 62 beleidsnota: tussenkomst door mevrouw S. Claeyssens: Vraag naar financiële ondersteuning voor 
GEZOV/Markant vzw, netwerk voor ondernemende vrouwen. 

De heer voorzitter 

Dus de tussenkomsten van de heer Veys, de heer De Meerleer en mevrouw Claeyssens neemt u ook 
voor uw rekening. Dan starten we.  

Tweede gedeputeerde Alexander Vercamer 

PERSONEEL 

P. 42: BEZOLDIGINGEN: VRAGEN OVER DE GEVOLGEN VAN DE NIEUWE CAO 

Mevrouw Verheirstraeten 

Via de pers vernamen we dat een nieuwe CAO afgesloten werd die ook van toepassing is op een paar 
1 000 ambtenaren die werken in de provincies. Voor Oost-Vlaanderen zou het gaan over een 1 000-tal 
personeelsleden en dan nog een paar honderd die in het provinciaal onderwijs werken. De CAO loopt 
blijkbaar tot 2007.  
Mag ik vragen welke gevolgen deze meebrengt voor de provincie? We lazen deze berichten eind oktober 
in de pers en we kunnen aannemen dat toen de voorliggende begroting reeds klaar en gedrukt was. 
Werd bij de opmaak van de begroting 2006 dan voldoende rekening gehouden met wat op komst was? 
Graag een antwoord op de vraag: "Wat zijn de gevolgen van de toepassing van de nieuwe CAO en werd 
hiermee rekening gehouden bij de opmaak van de begroting?" 
Ten slotte had ik ook graag geweten op welk wijze de provincies als werkgever betrokken werden bij 
deze CAO-onderhandelingen? 
Dank u. 
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P. 4 BELEIDSNOTA: PERSONEELSBELEID: VRAAG NAAR EEN GOEDE DATABANK ALS LEIDRAAD VOOR HET 
PERSONEELSBELEID 

Mevrouw Claeyssens 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Het is hier de voorbije dagen reeds verschillende keren gezegd. Wij hebben nu de start genomen met de 
besprekingen van de laatste begroting van deze legislatuur. Uiteraard grijpt iedereen dit aan om te 
evalueren of om een sterke boodschap voor de toekomst mee te geven. Mijn boodschap is er een van 
gelijke kansen op mijn manier. Ik ben ervan overtuigd dat u mij zal toelaten enkele ideeën toe te lichten 
over hoe het gelijkekansenbeleid anders kan georganiseerd worden. Immers, zoals de werking vandaag 
georganiseerd is, blijft het een strak pogen om het gelijkekansenbeleid en de genderleer te 
implementeren in de diverse beleidsdomeinen. Een goed kansenbeleid moet zoveel mogelijk een 
inclusief en een integraal beleid zijn. Of, met andere woorden, een beleid dat gericht is naar alle 
individuen afkomstig uit allerlei sociale groepen en over alle beleidsdomeinen heen. Ik heb mijn 
tussenkomsten dan ook per beleidsdomein of per bespreking per gedeputeerde zoals de besprekingen 
vandaag georganiseerd zijn ingediend en dit om alle betrokken beleidsverantwoordelijken bij het 
kansenbeleid te responsabiliseren. Kunnen tussenkomen in deze begrotingsbespreking zie ik voor mezelf 
als een kans om alle geïnteresseerde raadsleden op te roepen om over de partijgrenzen heen mee te 
helpen nadenken en mee te helpen discussiëren hoe het nu met ons kansenbeleid verder moet. Ik wil mij 
graag verontschuldigen bij die raadsleden bij wie het kansenbeleid niet zo nauw aan het hart zou liggen, 
maar ik ben er stellig van overtuigd dat ook zij graag willen luisteren naar een eerste aanzet om te komen 
tot een gelijkheidsreflex in alle beleidsdomeinen. 

Personeel. 
De jongste jaren is de positie van de vrouw opmerkelijk verbeterd, hetgeen blijkt uit de toegenomen 
instroom van vrouwen op de arbeidsmarkt, een betere opleiding, toegang tot de traditionele mannen-
beroepen, een grotere continuïteit in hun beroepsloopbaan. 
Desondanks blijven er nog hardnekkige vormen van ongelijkheid bestaan: de ondermaatse vrouwelijke 
tewerkstellingsgraad, het overwicht aan vrouwelijke werklozen, een overweldigende aanwezigheid van 
vrouwen in de deeltijdse arbeid en de lageloonarbeid, de blijvende loonongelijkheid, de ondervertegen-
woordiging van vrouwen in de economische beslissingsorganen en de vrouwen die het grootste deel van 
de gezins- en huishoudelijke taken op zich nemen. 
Voor de inpassing van het genderperspectief in het human resources beleid van het moderne 
streekbestuur - dat ons bestuur toch is - is de aanwezigheid van een goede databank noodzakelijk. Het 
permanent bijhouden van het personeelsbestand en de verdeling per geslacht moeten het mogelijk 
maken om een globale visie uit te werken rond de situatie van de vrouwen in de administratieve positie, 
het soort contract van de contractuelen, de verdeling van het personeel volgens het niveau en de rang, 
volgens de leeftijd. Zij vormen met name een kostbare bron van inlichtingen. Om de nodige gelijkheid te 
bereiken, moeten eerst de verschillen worden opgespoord. 
Ik veronderstel dat ik mag uitgaan van een zeker evenwicht tussen mannen en vrouwen in ons bestuur, 
maar is dit evenwicht ook op alle niveaus te vinden? Zijn er momenteel cijfers beschikbaar rond 
verhouding man-vrouw volgens functie, volgens het soort contract, volgens het onderwijsniveau, de reeds 
uitgeoefende functies binnen het bestuur. 
Vrouwen en mannen kunnen op voet van gelijkheid solliciteren voor alle vacant verklaarde betrekkingen. 
Het uitgangspunt is de deskundigheid en niet het geslacht. Hoewel mannen en vrouwen toegang krijgen 
tot alle selecties, is vooral het diploma - en de daaraan voorafgaande studiekeuze - mede bepalend voor 
de man-vrouwverhouding bij de werving. De studiekeuze wordt nog in grote mate bepaald door het 
cultuurpatroon en de daarmee gepaard gaande rollenverdeling. 
Zijn er vandaag cijfers voorhanden over de werving en de slaagkansen van sollicitanten ingedeeld per 
geslacht? Hoe zit het met de aanwezigheid van vrouwen in examenjury's? 

Verzoening van werk en gezin. 
De uitbreiding van het deeltijds werken tot vier vijfden voor leidinggevenden werd ons toegelicht door de 
gedeputeerde bevoegd voor het personeelsbeleid tijdens de laatste commissie. 
Prematuur weliswaar, omdat nog een aantal stappen dienen ondernomen worden, maar toch nu reeds 
verheugend dat ook aan leidinggevenden de kans wordt geboden op harmonisatie van verantwoorde-
lijkheden voor werk en gezin. 
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Emancipatie is echter ook een mannenzaak. Zijn er vandaag cijfers voorhanden rond de opname van 
vaderschapsverlof en adoptieverlof, rond ouderschapsverlof opgenomen door mannelijke 
personeelsleden of rond vrijwillig deeltijds werkende mannen? 
Zijn er vandaag technische functies in ons bestuur die traditioneel door mannen worden uitgevoerd en 
weinig bekend zijn onder vrouwen en studerende meisjes? 
Zijn er bij recente wervingen herintreders/herintreedsters? 
Voor het krediet om te voorzien in opleidingen wordt hetzelfde bedrag voorzien als vorig jaar: Worden alle 
opleidingen overdag gegeven? Opleidingen die 's avonds worden gegeven benadelen immers vrouwen, 
want zij hebben vaker de gezinslast. 
Wordt er rekening mee gehouden geen opleidingen te plannen op woensdag omwille van de deeltijds 
tewerkgestelde personeelsleden? 
Kunnen er bovendien, teneinde een evenwichtige verdeling van de verantwoordelijke posities tussen 
vrouwen en mannen bij het provinciaal bestuur te verwezenlijken, specifieke opleidingen (assertiviteit, 
bevorderingen, enz.) worden georganiseerd ten behoeve van vrouwen die hun loopbaanvooruitzichten 
wensen te verbeteren? 

Tewerkstelling van personen met een handicap. 
Wat is vandaag de tewerkstellingsgraad van personen met een handicap binnen de provinciale diensten, 
binnen de reguliere werking en in andere projecten? 
Hoe gebeurt de selectie en de werving? 
Zijn er specifieke selectieprocedures voorzien? 

Tot slot zou ik graag eindigen met een positief item. Bij het personeelsbeleid is het klassieke thema als 
het over verzoening tussen werk en gezin gaat, de kinderopvang. Ik denk dat we dit bestuur, dat reeds 
sedert 1994 kinderopvang organiseert, daarvoor mogen feliciteren. 
Dank u. 

P. 3 TEKST JAARPROGRAMMA: PROVINCIAAL JAARPROGRAMMA INZAKE RUIMTELIJKE ORDENING 2006: BINNEN 
WELKE TERMIJN WORDEN MEERDERE PROVINCIALE STEDENBOUWKUNDIGE AMBTENAREN AANGEWORVEN? 

De heer Schollaert 

Het betreft een vraag die komt uit een tekst van de commissie. Daarin staat dat de provinciaal 
stedenbouwkundige ambtenaar de spilfiguur is in de nieuwe procedure. Er werden twee stedenbouw-
kundige ambtenaren aangeduid op een totaal van vier. Eén heeft reeds het bestuur verlaten zodat er 
slechts één stedenbouwkundige amtenaar meer beschikbaar is. Naargelang de implementatie van de 
nieuwe procedure bij de gemeenten moeten er meerdere stedenbouwkundige ambtenaren door de 
provincie worden aangeduid.  
Binnen welke termijn zullen deze mensen worden aangeworven? Wat zijn de plannen hiervoor bij het 
bestuur?  
Dank u. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Er zijn 3 tussenkomsten personeel, maar er zijn in de loop van de algemene besprekingen, in de 
tussenkomsten van de fractieleiders, ook wel een aantal interessante dingen gezegd. Ik heb niet veel tijd 
gehad om dat allemaal voor te bereiden, dus verwacht u niet aan spitante citaten. Ik heb alleen voor 
mezelf opgeschreven: "Wie oren heeft, zij horen." Ik heb bijzonder goed geluisterd, ook naar wat tussen 
de lijnen gezegd werd en wat citaten betreft, toch eentje van Karel Jonckheere: "Het citeren is een 
ongeneeslijke kwaal voor wie meer geheugen heeft dan verstand." Ik probeer dus mijn verstand te 
etaleren en minder mijn geheugen.  
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Over personeel zijn een aantal interessante algemene opmerkingen gemaakt bij die besprekingen, maar 
om alle misverstanden te vermijden: de evolutie van ons personeel, en dus in concreto de toename, is 
inderdaad een zaak die we in de gaten moeten houden. Er zijn een paar allusies op gemaakt, sommigen 
zeggen: "Wees wat voorzichtig." Anderen zeggen: "Neen, neen ge moet vooruit daarmee." Sommigen 
hebben zelfs een eigen bevorderingsstelsel ontwikkeld in de loop van de tussenkomsten. Wij zijn daar 
voorzichtig mee. Er gaat geen week voorbij of ik moet aan mijn collega's zeggen: "Let op als je er zoveel 
bijvraagt. Ge kunt dat krijgen, maar dan moet je ervoor zorgen dat er voor een navenante financiering 
gezorgd wordt. Als gedeputeerde voor personeel hebben we er geen probleem mee dat er volk 
aangeworven wordt, op voorwaarde dat we onze werking daarmee niet te veel belasten. Men moet dus 
telkens een keuze maken. Het is een kwestie van wikken en wegen en we hebben wel voldoende kennis 
in huis om dat wikken en wegen te doen, maar soms moet je daarvoor eens beroep doen op een derde, 
op de ogen van een vreemde, die je dan natuurlijk moet betalen, want anders gelooft men u niet altijd.  

Nu de feiten.  
In 1985 waren er in dit bestuur - toen er alleen nog maar provincie- en rijkspersoneel was - 123 statutaire 
functies voor het rijk waarvan 93 bezet en waarvan 30 tijdelijken. Dus het kader was wel volzet.  
Voor de provincie waren er toen 330 statutairen in het kader, waarvan 285 bezet, maar wij hadden 
daarnaast nog eens 85 tijdelijken in dienst, contractuelen. Dat is dus minder dan de helft van wat we 
vandaag hebben. Ik verwijs trouwens voor gedetailleerde cijfers naar de toespraak van gouverneur 
Balthazar 'Van Belleman tot Ombudsman' van 23 september 1992. 
Wat stellen we vandaag vast? 
Bij het begin van de legislatuur hadden we 796,2 fulltime equivalenten, vandaag 942. In koppen ligt dat 
cijfers iets hoger, namelijk 1074, omdat we hier ook een forse toename kennen van het aantal parttimers. 

De kostprijs van dit personeel. 
Wanneer ik refereer naar 1995, dan was er een kostprijs van 30 100 000 EUR of 23,6% van de begroting. 
In 2000 was dat 34 300 000 EUR of 22,09% van de begroting. De fractieleider van de CD&V heeft er een 
allusie op gemaakt: in 2006 zijn we inderdaad gestegen naar 66 300 000 EUR of 29,04% van de 
begroting. Er is dus verhoudingsgewijze een toename, maar het gaat niet alleen over een toename van 
het aantal personeelsleden, er zijn natuurlijk ook de uitvoeringen geweest van de CAO. Ik verwijs naar de 
vorige, op de nieuwe kom ik straks terug.  
We hebben het vakantiegeld aangepast aan de privé-sector. We zijn gestart, of we zullen starten, met 
een operatie 13e maand zoals in de privésector, we hebben de maaltijdcheques gecreëerd, en noem 
maar op. We moeten die cijfers dus in de juiste context plaatsen. Het cijfer 2006 is ook niet vergelijkbaar 
met dat van 2000 of 1995, want ondertussen zit in onze huidige begrotingscijfers - in die 
66 000 000 EUR - 6 000 000 EUR spijziging voor het Pensioenfonds. Vroeger werd dat op een andere 
post geboekt. 

Een tweede element om te relativeren naast de nieuwe elementen pensioenfonds, CAO's, en dergelijke, 
is dat we in de loop der jaren meer en meer projecten opgezet hebben die vaak gedekt werden door 
inkomsten, want de huidige beleidsregel is: nieuwe projecten en verderzetting projecten alleen nog in 
principe wanneer daar financiering tegenover staat. Dus, eigenlijk staan er soms inkomsten tegenover, 
dat moet ik erbij zeggen, maar we kunnen er niet omheen dat er een toename van personeel is, maar dat 
hangt ook samen met nieuwe taken en opdrachten. Als je nieuwe dingen doet, heb je middelen nodig om 
dat uit te voeren: financiën, infrastructuur, personeel. 
Conclusie: Hilaire Liebaut heeft gelijk als hij zegt dat ons personeel stijgt en wij zijn ons daarvan bewust 
dat we daar voorzichtig moeten mee omgaan.  
Trouwens, op een van de eerste bladzijden van de beleidsverklaring - ik geloof bladzijde 3 van de 
beleidsverklaring 2000-2006 - wordt gezegd dat we een poging gingen doen om de aangroei van het 
personeel in de hand te houden.  

In de marge van die personeelszaken wordt ook door de VLD-fractieleider gezegd: "Opletten met ons 
Pensioenfonds." Zijn opmerking is juist en niet juist! Het is juist dat als er bijkomende statutairen komen 
er bijkomende voorzieningen moeten worden aangelegd voor ons Pensioenfonds. Er zijn natuurlijk ook 
bijkomende afhoudingen voor het Persioenfonds, dat is evident. Nu, de stijging van ons personeel zit niet 
zozeer bij de statutairen, maar vooral bij de contractuelen.  
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De eerste cijfers die ik deze morgen bij de hand had, gaven mij het volgend gegeven: wij hebben op 1074 
koppen 612 statutairen en 381 contractuelen. Als je het landschap van de openbare sector, inclusief de 
Vlaamse overheid bekijkt, en zeker de gemeenten, dan is dat een goede verhouding. Dat is 61,8% 
statutairen en 38,2% contractuelen. Velen zitten op een niveau 50-50. Trouwens, een van de komende 
CAO-discussies zal ook gaan over een bijkomende pensioenpijler voor de contractuelen, daar ben ik 
heilig van overtuigd. De toepassing van de wet-Colla is op volle kruissnelheid gekomen in de privé-sector 
waardoor een groot deel van de werknemers in de privé-sector inderdaad bijkomende pensioenvoor-
zieningen krijgen. Die discussie komt vroeg of laat, en eerder vroeg dan laat, ook in de openbare sector, 
op ons af om, wat dat betreft, een laatste discriminatie weg te werken.  

We moeten dus een afweging maken  ook die opmerking is gemaakt in de algemene tussenkomsten - 
tussen - in het Nederengels - outsourcing en het zelf doen. Het is evident dat we dat telkens goed moeten 
nagaan. Wij maken daarin voorzichtige keuzes. We hebben ooit eens een advies gekregen dat we al ons 
onderhoudspersoneel moesten ontslaan en dat allemaal moesten uitbesteden. We hebben ons daar als 
deputatie uitdrukkelijk tegen verzet en bewust dat advies naast ons neergelegd. Diegenen die zorgen dat 
we hier in ordentelijke en propere omstandigheden kunnen werken, gaan we niet als eersten aan de deur 
zetten omdat ze niet vastbenoemd zijn. We hebben ons echter wel voorgenomen om bij nieuwe 
projecten - en ik verwijs naar een aantal voorbeelden zoals het PCM (Provinciaal Centrum voor 
Milieuonderzoek) - een combinatie te maken tussen eigen personeel voor normale opdrachten overdag 
en het klassieke kuiswerk voor grote opdrachten uit te besteden. 

Sp.a en personeel. 
Mijnheer De Vilder, ik heb twee versies van uw toespraak gelezen. De ene keer sprak je namens de 
paarse coalitie, de tweede keer heb je dat gecorrigeerd in paars-rooms. Ik behoor nog niet tot de roomse 
partij, ik behoor wel tot de christen-democratische partij. Mijn kleur, partijpolitiek, is dus oranje.  
Maar goed, het is inderdaad zo dat als we nieuwe opdrachten krijgen we daar rekening moeten mee 
houden en dat je niet alle bijkomend werk over uw indienstzijnd personeel kunt verdelen. Ge kunt dat 
soms eens proberen, ge kunt correcties doorvoeren, maar ge moet daar consequent in zijn: nieuwe 
opdrachten wil vaak zeggen nieuw personeel. Maar als we dan vaststellen dat er eind 2004 plotseling 
113 nieuwe personeelsleden gevraagd worden, ja, dan zul je begrijpen dat we daar niet over één nacht 
ijs kunnen gaan, want dat is in oude belgische franken 170 à 200 miljoen. Dus, daar moeten we wijs mee 
zijn en het is niet altijd wijs om onmiddellijk 'ja' te zeggen.  
U weet trouwens, u komt ook uit een groot gezin en u hebt zelf ook kinderen, dat ge in een opvoedings-
situatie ook niet altijd 'ja' moet zeggen, ge moet kaders tekenen, aangeven waar de grenzen zitten, 
aangeven waarbinnen er onderhandelingsmarge is en waarbuiten er geen meer is. Dat is ook de reden 
waarom we beroep gedaan hebben op externe specialisten. Voor het overige heb je een aantal politieke 
verklaringen afgelegd en geen vragen gesteld, maar dat is evident in een algemene beleidsbespreking bij 
een begroting. Aangezien er geen concrete vragen waren rond personeel, zal ik er ook niet verder op 
ingaan. 

Groen! had het in zijn algemene tussenkomsten ook over personeel.  
We hebben trouwens vroeger met collega Gillis al eens een interessante algemene gedachtenwisseling 
gehad hier in deze raad over de studie KPMG. Die studie werd niet verticaal geklasseerd, dat moet ik er 
bijzeggen, maar er is wel minder uitgekomen dan ikzelf gehoopt had. We hebben die niet ten volle 
uitgevoerd en ik heb u ook gezegd waarom. Ik blijf dat herhalen omdat we daar binnen het uitvoerend 
college geen consensus over hadden en ik wil daar ook mijn nek niet over breken. We moeten wel 
zeggen dat we een aantal elementen wel gebruiken bij onze eigen interne metingen en wegingen en een 
van de aanbevelingen, de centrale aankoopdienst, zal hopelijks eerlang operationeel worden. 

In de marge van de personeelsdiscussies werd ook aandacht besteed aan IDPBW (Interdepartementale 
Dienst voor Preventie en Bescherming op het Werk). Dat was interessant. De stelling blijft dat we ons 
minimaal aan de wettelijke regels houden en daar waar het kan proberen we een voorbeeldfunctie te 
geven.  
In onze aankooppolitiek verwijs ik bijvoorbeeld naar de acties 'Schone kleren' en 'Fair trade'.  
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Over het wagenpark hebben we recentelijk een discussie gehad. Wat dat betreft moeten wij trouwens ook 
durven zeggen dat we goede medewerkers hebben op onze dienst IDPBW. Dat is niet altijd de simpelste 
dienst. Als men daar altijd met de loep werkt, dan kan men het het bestuur verdorie moeilijk maken. Maar 
dat zijn mensen die een goed evenwicht proberen te vinden tussen wat echt nodig is om aan preventie, 
bescherming en welzijn te doen en tussen wat in de kleine lettertjes staat. Het zijn hardwerkende 
medewerkers die heel gemotiveerd zijn.  

Bij Groen! was er ook de klassieke tussenkomst rond het Pensioenfonds. Daar zal in de loop van de 
besprekingen nog op worden teruggekomen omdat er ook concrete vragen in de bespreking zelf gesteld 
worden. Collega Van Gaeveren antwoordt daar graag zelf op omdat hij zich als ondervoorzitter van het 
Pensioenfonds zeer nauw bij de problematiek betrokken voelt. Langs de andere kant kan ik er niet 
omheen dat het pensioen natuurlijk integraal deel uitmaakt van de sociale zekerheidsregelingen voor het 
personeel en dat is mijn bevoegdheid. Maar de collega heeft een zeer gespecialiseerde kennis 
opgebouwd en hij zal u daarin graag laten delen in de loop van de besprekingen.  

Spirit had het ook over het personeel. Een beetje dezelfde invalshoek als collega De Vilder. Dat is niet 
abnormaal aangezien iedereen in het huis weet dat betrokkene ondertussen deel uitmaakt van de 
technische fractie.  
Ze heeft trouwens ook verwezen naar de nieuwe cel Kwaliteitszorg en Organisatie. Die is er nog niet, 
maar er is wel in de begroting voorzien dat die kan opgericht worden en het is eigenlijk ook niet 
abnormaal. Er is de voorbije jaren rond kwaliteitszorg onder de leiding van de griffier en onze 
medewerkers van de 1ste directie hard gewerkt om niet alleen studies te maken rond de idee 
'kwaliteitszorg', maar om die idee ook ingang te doen vinden bij al onze personeelsleden, van hoog tot 
laag en omgekeerd. Dat willen we nu ook valoriseren en een stuk als permanent onderdeel van ons 
beleid laten werken. We zullen zien hoe we dat kunnen uitvoeren, hoe snel we daarin kunnen gaan.  

Het Vlaams Belang heeft ook een paar kanttekeningen gemaakt bij de toename van het personeel in 
Puyenbroeck. Het is in elk geval nu eenmaal zo dat we een grote toename hebben. Als er nieuwe 
normen komen inzake veiligheid, inzake toezicht, hoe overdreven die normen soms lijken, tja, dan 
moeten wij die toepassen. Als openbaar bestuur hebben we wat dat betreft een voorbeeldfunctie. Ik denk 
dat vele van de openbare besturen die sportinfrastructuur en vooral zwembaden beheren in Vlaanderen, 
blij zouden zijn mocht men daar in de Vlaamse raad eens een grondige discussie over invoeren. Als er 
morgen nog eens een verdrinking zou zijn in een zwembad, dan staan de kranten er vol van dat er 
onvoldoende toezicht is. We gaan straks naar een systeem dat er twee moeten toezicht houden voor één 
zwemmer: een die kijkt en, als er iets gebeurt, de redder verwittigt. Dus, men moet daar niet in 
overdrijven. Ik blijf zeggen dat we nu eenmaal mensen zijn en dat we leven in een wereld waar gevaren 
en risico's bestaan. Men moet die zoveel mogelijk beperken, maar het absoluut uitsluiten van risico's is 
nu eenmaal onmogelijk. Maar wij worden daarmee geconfronteerd en wij moeten ernaar handelen. Ik heb 
hiermee genoegdoening gedaan, denk ik, aan diegenen die de moeite gedaan hebben om in de 
algemene besprekingen een en ander te zeggen rond personeel. Ze hebben gelijk dat ze dat gedaan 
hebben, want tenslotte gaat het om een 30% en meer van onze middelen in de provincie.  

De concrete vragen. 
Mevrouw Verheirstraeten, de deputatie van Oost-Vlaanderen is een vooruitziende deputatie. Zij heeft er 
rekening mee gehouden dat er een CAO op ons afkomt. Een CAO die trouwens niet alleen financiële 
consequenties heeft. De financiële consequenties zijn eigenlijk tweeërlei.  
1. Starten met een eindejaarspremie. Op pagina 58 van onze toelichting staat een overzicht en daar kun 

je zien hoe dat verwerkt zit in onze begroting: 100 000 EUR. Wij hebben ook nog ergens gezegd dat 
het 130 000 EUR kost, want er zijn nog 30 000 EUR patronale lasten op te betalen. We hebben 
daarvoor geen aparte ingrepen moeten doen. De diverse kredieten die we hebben rond patronale 
lasten - het is in meerdere commissies ter sprake gekomen dat die posten nogal sterk gestegen zijn 
net omdat we een zeer ruime marge genomen hebben - laten toe om die 30 000 EUR extra patronale 
lasten te dragen. Dat was één luikje van het financiële. 

2. Het tweede luikje was een ingrijpen op de maaltijdcheques. Wat dat betreft, zijn er geen conse-
quenties voor onze provincie omdat wij ingevolge individuele afspraken eigenlijk de maximum 
maaltijdcheque hebben in onze provincie. Men heeft dat mee opgenomen in onze CAO-besprekingen 
om die openbare besturen die achterbleven naar voren te trekken.  
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Er was ook een inhoudelijk luikje. Ik bespaar u de details, maar ze hebben vooral betrekking op wat meer 
flexibiliteit naar inzetbaarheid en financiering van ambtenaren niveau A. Ze hebben vooral ook 
consequenties of mogelijke consequenties voor de contractuelen die eigenlijk volgens deze CAO - we 
moeten natuurlijk nog de uitvoeringsbesluiten afwachten - zullen kunnen deelnemen aan sommige 
bevorderingen. We kunnen dat nu regelen. Dat was vroeger uitgesloten en, gelet op de grote toename 
van het aantal contractuelen en het feit dat we soms met langdurige projecten werken, is dat toch wel een 
interessant perspectief voor die mensen.  
Voor de contractuelen, en eigenlijk voor de aanwervingen algemeen, is er ook nog bijgekomen dat wij in 
de filosofie zullen kunnen treden van de EVC's (elders verworven competenties) en de EVK's (elders 
verworven kennis). Collega Verleyen zal u daar heel veel over kunnen vertellen. Dat is een moeilijk 
verhaal geweest in onderwijs. Die zullen we nu ook kunnen valoriseren. Dat objectiveren zal ook niet 
simpel zijn, maar het kader is daartoe geschapen. 

Hoe zijn wij vertegenwoordigd bij de CAO-onderhandelingen?  
Dat is een mooi verhaal. De mensen denken dat wij als werkgevers, gemeenten, provincies - en ik zie de 
voorzitter van Zelzate terecht van 'neen' schudden - daarbij betrokken zijn. Niets is minder waar. Het is 
zijne excellentie de functioneel bevoegde minister in de Vlaamse regering die dat in onze naam afsluit. Er 
is een oude wetgeving, comité C1, voorgezeten door de minister voor Binnenlandse Aangelegenheden. 
Tot het jaar 2000 waren we daar helemaal niet bij. Het is Sauwens die dan een een protocol gemaakt 
heeft en op 7 juni 2000 was er de samenwerkingsovereenkomst tussen de representatieve 
vakorganisaties - dat zijn er 3 in Vlaanderen - en de vertegenwoordigers van de gemeenten en de 
provincies en de Vlaamse regering. Daarbij is voorzien dat de werkgevers, gemeenten en provincies om 
concreet te zijn, in voorbereidende werkgroepen eigenlijk bij de totstandkoming van de definitieve 
voorstellen betrokken worden. Zo'n trucs moet men uitvinden. Het is ook niet simpel om dat te 
veranderen, want we moeten een stuk federale wetgeving veranderen.  
Dus, in de praktijk komt het erop neer dat, onder leiding van de Vlaamse overheid, voorafgaand aan de 
sectorale onderhandelingen samengekomen wordt om een werkgeversstandpunt te formuleren. Wij zijn 
een klein broertje in het geheel 6000 provinciale ambtenaren en 80 000 van de gemeenten alleen. Wij 
worden, eerlijk gezegd, nauwelijks gehoord in dat debat. Ik heb dat informeel heel goed gevolgd, want 
tegenwoordig kun je dat per e-mail goed volgen. Men houdt u permanent op de hoogte en ge kunt 
permanent uw standpunten bijstellen.  
Ik ben van sommige uitspraken over de provincies van diegenen die de minister vertegenwoordigen 
geschrokken. Op een bepaald moment zegt men in die onderhandelingen: "De provincies kunnen nog 
wel iets extra doen, want die hebben nog geld om te investeren." omdat de provincie Antwerpen op dat 
moment haar investeringsprogramma bekendmaakte. Ik vind dat eigenlijk niet serieus. De minister van 
Binnenlandse Aangelegenheden zou ons moeten verdedigen. Ik weet niet of hij eigenlijk goed op de 
hoogte is van wat daar gezegd wordt.  
In elk geval, plots las ik in de krant dat er op 28 oktober door de minister een overeenkomst werd 
afgesloten met de representatieve vakbonden. Ik heb u gezegd dat wij daarmee kunnen leven als het 
erop neerkomt. 100 EUR per jaar om te starten en een CAO voor drie jaar. Eén vakbond heeft om die 
reden de CAO niet ondertekend. Ik vind dat, een CAO voor drie jaar, een goede zaak. Trouwens, de 
vakbonden zijn braaf. Men heeft nu een CAO afgesloten 2005-2006-2007. Op 28 oktober hebben de 
vakbonden met de minister een akkoord getekend over een CAO die ingaat op 1 januari 2005. Dat het 
voor drie jaar is, is goed. Men overstijgt nu die verkiezingen en men kan op tijd starten voor een nieuwe 
CAO die zal lopen vanaf 2008.  
Mevrouw, ik kan u natuurlijk nog veel pittige details over die besprekingen vertellen, maar dat waren geen 
concrete vragen van u. Ik hoop dat ik aan uw vragen voldaan heb.  

Mevrouw Claeyssens, wij hebben zo'n databank. Het is trouwens belangrijk. We hebben een 
personeelsdatabank Cevips, het is een CEVI-product, het is een interactieve databron voor personalia, 
loopbaangegevens, vorming en diplomagegevens. We hebben daar trouwens recente toepassingen op 
aangekocht - sINFOny - waardoor we ook over managementinfo beschikken.  
Nu zou ik deugniet kunnen zijn, want ik zou op al de vragen die je gesteld hebt, kunnen antwoorden: "Ja, 
wij hebben dat, wij hebben alleen geen cijfergegevens van het aantal mannen of vrouwen die bij de 
diverse examens slagen of niet slagen. Voor de rest hebben wij al die gegevens."  
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Neem mij niet kwalijk, Sabine, ik weet dat jij met de beste intenties bezield bent, maar de vragen die je 
stelt zijn eigenlijk vragen die nog thuishoren in het eind van de vorige eeuw. Deze discussie is eigenlijk 
wat voorbij. Het is evident geworden dat we daar rekening mee houden en ik verwijs wat dat betreft naar 
pagina 4 van onze beleidsverklaring waar we in een vrij korte alinea onze intenties weergegeven hebben. 
Ik denk ook dat we daar consequent naar handelen en dat de medewerkers van onze personeelsdienst 
ook gemotiveerd zijn.  
Ik kan u nu ook natuurlijk al deze cijfers oplezen, maar ik heb die cijfers afgegeven aan de mensen van 
het verslag. Voor het overige, Dames, moet u mij excuseren dat ik geen uitgeschreven teksten heb, maar 
ik weet dat ge goede stenografen zijt. Kunt u akkoord gaan dat ik nu een paar hoofdgegevens aangeef en 
dat we de details in het verslag steken. Goed? 

Mannen-vrouwen, er is hier een vrij goed evenwicht.  
In 1989 waren er 50% mannen, 50% vrouwen. Vandaag 55% vrouwen, 45% mannen. We zijn in de 
minderheid. 482 mannen, 592 vrouwen, er is dus een inhaalbeweging gebeurd, ook op het niveau A.  

 man vrouw % man % vrouw
1989 342 345 687 50 50
1999 413 491 904 46 54
2002 443 570 1013 44 56
2003 464 592 1056 44 56
2004 477 588 1065 45 55
2005 482 592 1074 45 55

Verhouding man-vrouw per niveau. 
Op het niveau A werken vandaag 135 mannen, 122 vrouwen. Op het niveau B is die gelijk: 74-72. Op het 
niveau E zijn er duidelijk nog meer vrouwen dan mannen, maar dat heeft te maken met onze schoon-
maakploegen waar nog niet zoveel mannen in werken. U vindt trouwens die cijfers ook nog terug in het 
jaarverslag dat de provincie elk jaar publiceert.  

 30/09/2005 31/12/2004 31/12/2003 31/12/2002
 man vrouw man vrouw man vrouw man vrouw

niveau A 135 122 134 115 138 111 131 100
niveau B 74 72 74 72 74 73 75 71
niveau C 105 193 106 195 95 191 87 183
niveau D 128 131 124 136 118 144 114 141
niveau E 40 74 39 70 39 73 36 75

 482 592 477 588 464 592 443 570

De verhouding contractuelen-statutairen. 
Dat is iets anders. Bij de contractuelen hebben we inderdaad nog meer vrouwen dan mannen, dat zijn de 
tijdelijke jobs. Dat fenomeen vinden we ook terug in de privé-sector.  

 statutair contractueel
 man vrouw man vrouw

1989 18 122 324 223
1999 33 208 380 283
2002 51 242 392 328
2003 72 242 392 350
2004 74 265 403 323
2005 482 592 45 55

Er zijn bij mijn weten geen discriminaties bij aanwerving door gebruik van het diploma, want anders 
zouden we die forse toename niet hebben bij de niveaus A en B. Wij hanteren bewust het principe gelijke 
kansen bij aanwerving en bevordering en er is ons wat dat betreft geen enkele klacht bekend. En als we 
er een zouden krijgen, dan zullen we die grondig onderzoeken.  
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Vrouwen in jury's. 
Er is telkens iemand van het andere geslacht. In sommige jury's zitten meer vrouwen dan mannen, dat 
hangt er een beetje van af, maar het is statutair voorzien dat er telkens iemand van het andere geslacht 
in moet zitten.  

Afweging werk-gezin, ook voor leidinggevenden. 
We hebben recentelijk, zoals ik in de commissie gezegd heb, in deputatie een principebeslissing 
getroffen dat we in de toekomst parttimewerk in een redelijke verhouding toelaten voor leidinggevenden, 
namelijk 4/5. Leidinggevende functies opdelen in 2/2 halftijdse is onmogelijk. Er moet eenheid van gezag 
en leiding zijn, ook op een kleine dienst en in een kleine organisatie, ook voor onderhoudspersoneel. 
Zelfs eerst en vooral voor hen. Hoe lager het opleidingsniveau, hoe moeilijker de abstrahering en hoe 
duidelijker richtinggevend je moet zijn en kaders dat je moet geven. We denken dat 4/5 te doen is. Men 
moet dat met het verlof soms ook doen. Dat is ons voorstel. We zullen zien hoe het loopt.  
Bij de mannen werkt 15,3% deeltijds, bij de vrouwen is dat 44,7%, maar het aantal mannen dat deeltijds 
werkt, is gestegen van 18 in 1989 tot 74 nu. Het aantal vrouwen is gestegen van 122 tot 265 of, met 
andere woorden, het ene heeft een multiplicator factor 4 en het andere 2,2. Als het u een troost mag 
wezen, het neemt toe bij de mannen. 

 deeltijds voltijds
 man vrouw man vrouw

1989 342 345 50 50
1999 413 491 46 54
2002 443 570 44 56
2003 464 592 44 56
2004 477 588 45 55
2005 482 592 45 55

Technisch functies enkel voor mannen.  
Dat is niet waar. Wij hebben, denk ik, vandaag evenveel vrouwen bij onze industriële ingenieurs en onze 
ingenieurs in dienst. We hebben er op een bepaald moment zelfs meer gehad.  
Bij het schoonmaakpersoneel zijn er wel nog steeds meer vrouwen en bij het werkliedenpersoneel zijn er 
nog het meest mannen, maar dat zijn de klassieke vaststellingen, ook op de totale arbeidsmarkt.  

Herintredingen bij aanwervingen.   
Wij zeggen alleen dat tegenover het beoogde profiel iedereen dezelfde kansen moet hebben. 

Opleidingen overdag.  
Praktisch al onze opleidingen gaan overdag door. Soms is er een 's avonds of buiten de diensturen, maar 
dan is dat meestal een opleiding die aangevraagd wordt door het personeelslid zelf. Ik heb recentelijk een 
gespreksavond gehad met de werkgevers en toen ik hen zei hoe ons personeelsbeleid op dat vlak loopt, 
dan zet men grote ogen op. Dat zijn zaken die ze zich in de privé-sector zelfs niet kunnen permitteren. De 
provincie doet eigenlijk meer, zeggen ze. De provincie werkt op dat vlak marktverstorend, want men ziet 
die voorbeelden en men komt dat vertellen. De werkgever in de privé-sector wordt daarmee 
geconfronteerd. Dat mag ook eens gezegd worden.  
Het is een bewuste keuze dat we streven naar een arbeidsorganisatie waarbij de combinatie arbeid/gezin 
mogelijk is en aangewakkerd wordt. Voor onze 4/5-regelingen worden er nog altijd serieuze premies 
uitbetaald om dat aan te moedigen.  

Opleidingen op woensdag. 
Dat komt wel eens voor, maar normaal zijn die opleidingen zover op voorhand gepland dat men zich 
moet kunnen organiseren.  

Specifieke opleidingen. 
Opleidingen zoals assertiviteit, gendertraining, zitten in ons permanent vormingsaanbod, al dan niet in 
samenwerking met OBAC.  
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Tewerkstelling van personen met een handicap. 
Daar zijn we eigenlijk fier op. We hebben in onze beleidsverklaring staan dat we streven naar 2,5% en 
dat is meer dan er wettelijk opgelegd wordt. Alhoewel er is niets wettelijk opgelegd, er is een aanbeveling 
en ik geloof dat dat 2% is. Wij zitten vandaag aan 2,45% van ons statutair bestand. Dat is 13,5 fulltime 
equivalenten. Om 2,5 te halen zou dat 13,79 moeten zijn. We zitten daar soms eens boven en soms eens 
onder. 

Collega's, Dames en Heren, ik denk hier zo gedetailleerd mogelijk op de gedetailleerde vragen van de 
collega heb geantwoord. De opmerking over de kinderopvang zal ik doorgeven aan de medewerkers in 
huis. Het is inderdaad een goed initiatief. Het is door de enquête bij het personeel als kwalitatief 
hoogstaand beschouwd. Ik geloof, Collega Van Der Meiren, dat dat trouwens indertijd ook nog een van 
de initiatieven was waarvoor u vanuit sociale zaken gepleit hebt.  

Ruimtelijke ordening.  
Het is eigenlijk een technische vraag. Ik zal er kort op antwoorden. Wij weten dat we naar een 
bijkomende "case load" gaan, taakbelasting in het Nederlands, voor onze stedenbouwkundige 
ambtenaren. Momenteel is er een in functie. Het probleem stelt zich niet momenteel, want er is nog geen 
enkele gemeente in Oost-Vlaanderen die aan de vijf criteria voldoet waardoor wij eigenlijk die provinciaal 
stedenbouwkundige wettelijk nog niet moeten inzetten. Maar hij is beschikbaar, dat is de realiteit. Wij 
hebben het aantal indertijd op vier vastgelegd. We moeten ze ook niet gaan aanstellen als het niet nodig 
is. Als het nodig is, kunnen we onmiddellijk ingrijpen. We zullen er in de toekomst nog drie moeten 
aanwijzen. Zij moeten een aantal diploma's hebben en moeten aan de voorwaarden voldoen. Wij denken 
dat er voldoende personeel in dienst is om aan die voorwaarden te voldoen, maar in overleg met die 
collega, onder meer bevoegd voor de vergunningen, is al afgesproken dat we toch niet over een nacht ijs 
mogen gaan. Het zal er op neerkomen dat we een aantal specialisten in huis moeten halen en houden, 
want de stedenbouwkundige ambtenaren worden met een veelheid aan dossiers geconfronteerd en als 
er verschillende basisdisciplines aanwezig zijn op een dienst dan kun je de zaken vanuit verschillende 
hoeken bekijken. Om het plaatje te laten samenvallen met de aanwervingspolitiek is er wat tijd nodig. We 
denken dat het ook mogelijk is om die tijd te nemen, om effectief op termijn die vier provinciaal 
stedenbouwkundige ambtenaren te hebben, maar dat zal afhangen van de inwerkingtreding van de 
nieuwe vergunningsprocedure die op ons afkomt. 

Mevrouw Lafkioui 

Ik wou een aanvulling doen bij de tussenkomst van mevrouw Claeyssens over het interne gelijkekansen-
beleid. Ik ben blij dat de heer gedeputeerde verwijst naar de beleidsverklaring van 2001 op pagina 4. Ik 
weet, de gedeputeerde heeft een zeer goed geheugen, hij zal zich ook wel herinneren dat we daarop 
geamendeerd hebben om het gelijkekansenbeleid toch enigszins ruimer te zien dan het genderbeleid 
man-vrouw. Het is voor een stuk een oproep om die uitdagingen ook mee te pakken en het gelijke-
kansenbeleid te verruimen naar andere kwetsbare doelgroepen, zoals gehandicapten, allochtonen,… 
Gezien de actualiteit wil ik dit toch meegeven.  
Federaal is men ook bezig om te kijken hoe men overheidsinstellingen, bedrijven op de een of andere 
manier, met zachte dwang of zo, meer allochtonen in dienst kan laten nemen in de toekomst. Men is niet 
geneigd om direct al met quota's te beginnen, maar men is toch op zoek naar manieren om dit doel te 
bereiken. Ik denk dat dit toch wel een uitdaging kan zijn voor de deputatie en de andere medewerkers. 
Hoe zal dit bij de volgende legislatuur aangepakt worden en hoe zal dit concreet in de praktijk omgezet 
worden?  
Dank u. 

De heer Schollaert 

Mijn zorg om de aanwerving van stedenbouwkundige ambtenaren is ook ergens ingegeven door de 
complexiteit van de inhoud van het beroep. Waarschijnlijk zijn niet zo een groot aantal stedenbouw-
kundigen vrij op de arbeidsmarkt en het zal niet alleen onze provincie zijn die zal moeten aanwerven. Ook 
andere provincies. Het is een functie waarvan het aanbod in feite niet zo groot is. Daarom mijn vraag 
naar de termijn.  
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U hebt natuurlijk gelijk dat er nog geen enkele Oost-Vlaamse gemeente in orde is met de bepalingen 
waardoor de provincie nog niet in actie moet komen. Dat is correct. Maar de aanwerving van de 
stedenbouwkundigen zal ook niet zo vlot verlopen als de aanwervingen voor andere functies, denk ik. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Ik weet dat we vandaag vijf statutaire ambtenaren van niveau A hebben die over het diploma 
stedenbouwkundige beschikken zoals voorzien in het ministrieel besluit van 13 juni 2000. Bijkomende 
aanwervingen voor planologen lopen niet gemakkelijk, wij weten dat ook. Het loopt wel iets beter dan 2 
jaar terug: we hebben meer vragen, we zien dat ook bij de spontaine sollicitaties die binnnenkomen. Ik 
denk dat we praktisch in staat zijn om, als dat spel voor die nieuwe procedure snel doorzet, het probleem 
het hoofd te bieden.  

De allochtonen.  
Ik heb toevallig de cijfers bij mij. We hebben vandaag 15 mensen van vreemde nationaliteit in dienst, van 
wie we het weten. Dat is 1,41% van ons personeelsbestand. We hebben natuurlijk ook nog een aantal 
nieuwe Belgen, maar we registreren niet alles, want we zitten nog met de wetgeving op de privacy.  
We hebben ook elk jaar voor al ons personeel een vormingsdag wat gelijkekansen betreft. Je kunt dus 
niet zeggen dat we niets doen. Het is natuurlijk voor verbetering vatbaar.  

Quota.  
Je weet dat ik daar geen voorstander van ben, maar als men dat ons oplegt dan zullen we ons ernaar 
schikken. We zijn loyale mensen, gezagsgetrouw, met respect voor de wetgever, de decreetgever, naar 
gelang het niveau waarop alles plaatsvindt. Ik ben niet erg voor quota - maar dat is mijn persoonlijke 
mening - zoals ik ook geen voorstander ben van positieve discriminatie. Ik ben voorstander van een actief 
toeleidingsbeleid, want positieve discriminatie houdt altijd negatieve discriminatie in voor iemand anders. 
Maar goed, we zullen afwachten wat er op het terrein gebeurt.  

De heer Schollaert 

Heb ik het goed begrepen dat er bij de provincie vijf mensen in dienst zijn die over het bekwaamheids-
attest van stedenbouwkundig ambtenaar beschikken? 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter,  
We hebben veel mensen in dienst die over diploma's beschikken en die functies uitoefenen waarvoor dat 
diploma niet nodig is. Dat zijn er hier veel. Ik zou de historici hier in dit huis niet te eten willen geven, 
maar die werken hier meestal niet als historicus, behalve Jean-Pierre Van Der Meiren.  
We hebben op onze technische dienst zelf vijf statutaire mensen van niveau A die over het diploma 
stedenbouwkundige beschikken zoals voorzien in het ministrieel besluit van 13 juni. Daarvan is er 
effectief een aangeduid als provinciaal stedenbouwkundig ambtenaar. Dat wil niet automatisch zeggen 
dat die vier anderen die drie nieuwe functies gaan invullen. Het is mogelijk dat we extern gaan. Het is 
mogelijk dat we de markt verkennen. We weten ook niet of die mensen allemaal geïnteresseerd zijn om 
dat te doen. Je kunt ze ook niet verplichten. Ze hebben een andere statutaire verankering, vandaar. 
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ECONOMIE 

P. 140 E.V.: EROV: VRAGEN OVER DE TOEKOMSTIGE WERKING VAN DE VZW EROV 

Mevrouw Deckers 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
De RESOC's zijn inmiddels geïnstalleerd, het VLAO (Vlaams Agentschap Ondernemen) zou operationeel 
moeten zijn vanaf 1 januari en de POM (Provinciale Ontwikkelingsmaatschappij) vanaf 1 maart volgens 
gedeputeerde De Buck in de laatste commissie. VLAO en POM zijn de twee erfgenamen van de GOM, 
want in het kader van de vereenvoudiging heeft de Vlaamse overheid er uiteindelijk voor geopteerd om in 
plaats van de GOM twee nieuwe instellingen op te richten. 
EROV is een zuiver povinciale vzw en de vraag stelt zich of in heel het hervormingsgebeuren ook 
afspraken gemaakt werden met EROV teneinde dubbel gebruik van functies en middelen te vermijden en 
dus tot een efficiënte inzet van provinciale middelen te komen. 
Is dit gebeurd? Zo ja, op welke manier en bestaat hier een afsprakennota rond? 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Zoals reeds gezegd, voegen we nog drie punten toe: om te beginnen het punt aangaande openbare orde 
en veiligheid. Het artikel is voorbehouden door de collega Veys. Ik zie hem niet. Dan gaan we over tot het 
volgende punt. 

Rumoer  

Mijnheer Joris, spreekt u loco Mijnheer Veys? 

De heer Joris 

Op mijn lijst is mijnheer Veys niet toegevoegd.  

De heer voorzitter 

We hebben bij de aanvang van deze zitting medegedeeld dat er drie punten ook nu zouden afgehandeld 
worden. Dus we zullen straks wel zien of mijnheer Veys binnenkomt. 

OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID 

P. 110 E.V.: VERBINDINGSAMBTENAAR BIJ DE GOUVERNEUR: VRAGEN EN BEDENKING BIJ DE WIJZE WAAROP DE 
WERKINGSKOSTEN VAN DE GOUVERNEUR EN DE DIENSTEN VAN DE GOUVERNEUR WORDEN BEREKEND EN DE 
EVOLUTIE VAN DEZE KOSTEN 

De heer Veys 

Mijn vraag slaat een beetje terug op de bemerking die ik gemaakt heb in de eerste commissie bij de 
bespreking van deze begroting omdat ik nog altijd een beetje op mijn honger blijf. Daarom wens ik bondig 
terug te komen op de berekeningen van de kosten van de werking van de gouverneur.  
Ik snap natuurlijk dat de gouverneur op zich een bijzondere functie is binnen het provinciale gebeuren en 
dat wij als provincieraad of als provinciebestuur daar weinig aan te zeggen hebben omdat sommige 
zaken nu eenmaal door de hogere overheid zo zijn geregeld. Wij kunnen geen 'ja' of 'neen' zeggen, wij 
moeten gewoon letterlijk betalen.  
Ik had graag van de bestendige deputatie vernomen in hoeverre de kosten die in het verleden gemaakt 
werden, evolueren.  
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Zit er een bepaalde visie achter die opmaak? Ik heb in de commissie gevraagd of we met een soort 
begroting werken of dat we werken volgens de wensen of de plannen die de gouverneur heeft? Hoe doet 
men dat? Hoe gaat men te werk bij de opmaak van de werkingskosten van de heer gouverneur? 

ECONOMIE 

P. 61-66 BELEIDSNOTA: ECONOMIE - ALGEMEEN: MAATSCHAPPELIJK VERANTWOORD ONDERNEMEN. OOK EEN 
TAAK VOOR DE PROVINCIE? 

De heer De Meerleer 

In het Groenboek van de Europese Commissie wordt maatschappelijk verantwoord ondernemen (MVO) 
gedefinieerd als een concept waarbij "bedrijven in het kader van hun bedrijfsactiviteiten en in hun relaties 
met andere partijen vrijwillig aandacht aan sociale kwesties en het milieu schenken". Het bedrijfsleven 
wordt zich stilaan bewust van het feit dat verantwoordelijk gedrag tot duurzaam zakelijk succes leidt. 
Maatschappelijk verantwoord ondernemen is een breed begrip. In tegenstelling tot de meerwaarden-
economie wordt dit begrip niet alleen door de sociale economie gehanteerd. Ook zeer grote bedrijven 
willen zich meer "sociaal" engageren. 
Verklaring hiervoor is dat begrippen als imago, concurrentiekracht, groei, productiviteit, op lange termijn 
het maatschappelijk verantwoord ondernemen niet meer kunnen uitsluiten, willen ook deze bedrijven hun 
continuïteit op lange termijn verzekeren. Rapportage van de behaalde sociale en milieuresultaten blijken 
van strategisch belang voor het verstevigen van reputaties. 

Tot wil ik het vandaag specifiek hebben over de invulling van het maatschappelijk verantwoord 
ondernemen in de sociale economie. Hoewel deze bedrijven ook economisch moeten overleven en dus 
continuïteit en rentabiliteit moeten verzekeren, wordt hier het menselijk kapitaal als essentieel onderdeel 
van de waarden van het bedrijf bekeken. 
Omdat het meestal over kleine bedrijven gaat, zijn deze beter ingebed in het lokaal weefsel. Natuurlijk 
legt elk bedrijf haar eigen accenten, zoals tewerkstelling van kansarmen, buurt- en nabijheidsdiensten 
door zelfbeheer, ecologisch verantwoorde producten, duurzaam toerisme, enz. Hier staat 
maatschappelijk verantwoord ondernemen voor een bedrijfsvoering die oog heeft voor mens, milieu en 
maatschappij. De overheden kunnen hierop inspelen en sommige steden hebben er zelfs een 
subsidiereglement voor over. Ik citeer hier de Stad Gent. 

Recent vormt maatschappelijk verantwoord ondernemen een belangrijke pijler in het beleid van minister 
Van Brempt inzake sociale economie, waarbij dertien Vlaamse steden werden voorgedragen voor een 
bijkomende subsidie tot aanpak van de jeugdwerkloosheid bij laaggeschoolden. Mijn inziens kan ook de 
provincie hier haar steentje bijdragen. Ik wil het hier niet hebben over een zoveelste subsidiëring. Wat ik 
wel verwacht is dat de provincie er binnen zijn aanbestedingspolitiek op zou toezien dat een aantal 
sociale voorwaarden zouden worden ingeschreven waarbij een belangrijk criterium van toewijzing dat van 
het maatschappelijk verantwoord ondernemen zou zijn. En het gaat hier duidelijk niet alleen om de 
kwaliteit van het natuurlijk milieu, maar evenzeer om het creëren van duurzame werkgelegenheid. 
Dank u. 

P. 62 BELEIDSNOTA: EIGEN INITIATIEVEN TER BEVORDERING ECONOMISCHE EXPANSIE: VRAAG NAAR FINANCIËLE 
ONDERSTEUNING VOOR GEZOV/MARKANT VZW, NETWERK VOOR ONDERNEMENDE VROUWEN 

Mevrouw Claeyssens 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Onder het luik Economie wens ik graag de vzw Markant, het netwerk voor ondernemende vrouwen, 
onder de aandacht te brengen. Zij zijn op zoek naar bijkomende financiële middelen voor hun Equal-
project EFE (Empowering Female Entrepreneurs). Dit project behelst het in praktijk brengen van de 'best 
practices' die ze leerden uit het onderzoek dat werd verricht naar het vrouwelijk ondernemerschap in 
België en Europa.  
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Een van de bevindingen van de vzw Markant was dat er in België nog steeds te weinig vrouwelijke 
ondernemers zijn wegens het ontbreken, zo stellen zij, van een positief ondernemerschap en het weinig 
attractieve voor zelfstandigen door de sociale wetgeving.  
Verder zegt Markant dat vrouwen over het algemeen ook meer afkerig zouden zijn tegenover het nemen 
van risico's dan mannen. Het vrouwelijk ondernemerschap, zegt Markant, dient gepromoot opdat het 
vrouwelijk aantal ondernemers zou stijgen. Vrouwelijke zelfstandigen dienen ondersteund bij het 
optimaliseren van hun zelfstandige activiteit en het bevorderen van de overlevings-, groei- en winst-
kansen van hun bedrijf.  
Meer sociale erkenning voor vrouwelijke ondernemers dient te worden gecreëerd door aan te tonen dat 
het ondernemerschap geen exclusief mannelijk domein is en door gendergerelateerde aandachtspunten 
in de ondernemerswereld te introduceren, aldus Markant. 

Dat de middelen in de begroting schaars zijn, hoef ik niet uit te leggen aan de gedeputeerde bevoegd 
voor Financiën en Economie. De middelen voorzien voor het gelijkekansenbeleid zijn dat echter ook. Ik 
weet dat vandaag een dergelijke financiering op het departement Economie nog niet werd opgenomen, 
maar eigenlijk kan ik geen reden bedenken waarom dit niet zou kunnen.  
Vandaar ook mijn vraag. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mevrouw Deckers over POM en VLAO. 
Een beetje een actuele vraag, waarschijnlijk naar aanleiding ook van de toelichting die in de commissie 
door gedeputeerde De Buck gegeven werd. De gestelde vragen zijn terecht. Hoe zit dat met EROV in de 
operatie POM en VLAO, de twee rechtstreekse opvolgers van de GOM waarvan we hopen dat dat 
inderdaad vanaf 1 januari allemaal zal doorgaan.  

U weet dat op initiatief van collega De Buck een stuurgroep opgericht werd waarvan ik ook deel uitmaak, 
als bevoegde gedeputeerde voor EROV, om de zaak mee te begeleiden. Daar zitten ook de drie 
eindverantwoordelijken in, zowel van de huidige GOM - de toekomstige VLAO laat ons maar zeggen - 
onze eigen 10de directie en EROV. In de stuurgroep zijn we allemaal betrokken, volgen we de zaak op. 
Dat wordt in alle openheid besproken.  
De taakstelling van de POM is duidelijk vervat in het decreet. Daar staat in wat men moet doen en op het 
eerste zicht zien wij in die fomuleringen geen elementen die van aard zouden zijn om een drastische 
ommekeer in de werking van EROV te moeten nastreven. Er zijn wel wat correcties te doen. We moeten 
zorgen dat er geen dubbel gebruik is. We hebben bijvoorbeeld al duidelijke afspraken om samen te 
werken rond gegevensverzameling, documentatie, studie en communicatie. Ze zitten trouwens om die 
reden ook samen in het Huis van de Economie dat nu helemaal verbouwd is en naar de toekomstige en 
huidige noden perfect is ingericht. Trouwens, wat de visibiliteit, de inrichting betreft hebben we een beetje 
dezelfde huisstijl gevolgd, in samenspraak ook met EROV.  
We zullen die taakstellingen nog wat moeten verfijnen in de toekomst. We weten dat, maar we zullen ook 
statutair, in de nieuwe statuten van de POM, een voldoende lange overgangsperiode voorzien teneinde 
ervoor te zorgen dat we niet binnen zes maanden of bij de start van een volgende legislatuur - dat zal er 
vlug zijn, want dat is in december volgend jaar - tot de vaststelling komen dat we onze beleidsdoel-
stellingen wat bijgespijkerd hebben, maar nu niet meer in staat zijn om rekening te houden met de 
knowhow en met het in dienst zijnde personeel. We zullen wat dat betreft voldoende lange overgangs-
periodes voorzien. 

Er zullen dus uiteraard beperkte verschuivingen van taken, middelen en mensen zijn, maar we denken 
dat dit vandaag geen onoverkomelijke problemen schept. Het is zo dat, wat EROV betreft, het heel 
concreet is dat de beheersovereenkomsten die met het provinciebestuur lopen - dat wordt elk jaar 
afgesloten - kunnen verdergezet worden.  

Beheersovereenkomsten rond vier concrete punten:  
1. vorming en begeleiding van kmo-bedrijfsleiders; 
2. promotie en imagovorming van diverse sectoren en heel specifiek de voedingsssector, de sierteelt, 

textiel en kleding, de bouwsector, de ICT-sector. Dat is mij heel concreet meegedeeld; 
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3. de relatie onderwijs-bedrijfsleven-ondernemerschap. Ik verwijs naar de mini-ondernemingen en het 
project Eureka, ik onderneem!  

4. en dan nog de ontwikkeling van nieuwe activiteiten in niches. Zo is heel het project social profit vanuit 
die nichebenadering gestart.  

Ik vermoed dat we daar opnieuw een afsprakennota en een protocolovereenkomst over zullen maken van 
zodra de nieuwe structuren operationeel zijn. Vandaag bestaan ze. We moeten daar dus niet ingrijpen. 
Van zodra de nieuwe structuren er zijn moeten we dat wat bijstellen waar mogelijk, maar ik denk dat de 
grote lijnen van onze afspraken zullen kunnen behouden blijven. We zitten bovendien samen gehuisvest 
in Het huis van de Economie waardoor men elkaar eigenlijk dagelijks ziet en dagelijks kan overleggen als 
het pas heeft en als het nodig is.  
En ik verwijs nogmaals naar de gezamenlijke studiedienst en de gezamenlijke promotie.  
Beleidsmatig stel ik vast dat de stuurgroep, die er gekomen is op het initiatief van de collega, een goed 
functionerend orgaan is. We vergaderen geen uren. Het is de gewoonte dat we een half uurtje voor de 
deputatiezitting af en toe met alle betrokkenen samenkomen om de dingen op te lijsten. Dat wordt dus 
van dag tot dag gevolgd.  

De werkingskosten van de diensten van de gouverneur, een tussenkomst van mijnheer Veys. 
Ten eerste, de werkingskosten voor de diensten van de gouverneur horen hier strikt genomen niet thuis. 
De gouverneur is de commissaris van de Vlaamse overheid, maar wij wonen nu eenmaal samen in 
hetzelfde huis, onder hetzelfde dak en daarover moeten we goede afspraken maken.  

Wat de kosten van dit huis betreft: voor de werking van de federale cel zijn er door het ministerie van 
Binnenlandse Zaken werkingsmiddelen ten belope van 184 400 EUR beschikbaar gesteld in 2005. Dat is 
federaal.  
Vlaamse overheid, administratie Binnenlandse Aangelegenheden: 328 500 EUR werkingsmiddelen.  
Wat doet de gouverneur daarmee? Of, wat doet 'men' daarmee, want wij delen daar ook een beetje van. 
Kantoorbenodigdheden, portkosten, uitrusting burelen, energieverbruik, informatica, telecommunicatie. 
De werkingskosten die men direct kan linken aan de gebruikers zoals meubilair en uitrusting kantoren, 
kantoorbenodigdheden, portkosten worden rechtstreeks gefinancieerd en betaald op federale, 
respectievelijk Vlaamse kredieten. Dan zijn er een aantal werkingsmiddelen die je niet direct kunt 
toebedelen, bijvoorbeeld de verwarming van dit huis - waar we allen samen in wonen - en de 
onderhoudscontracten voor telecommunicatie en daar werken we met verdeelsleutels.  
Een eerste verdeelsleutel is: "Van wie is dat huis nu eigenlijk?" Wel, het is niet van de provincie. Er is een 
soort verkrijgende verjaring wat de provincieraadzaal betreft, want de provincieraad vergadert er al meer 
dan 30 jaar. Ik denk dat dit niet in vraag gesteld wordt. Als dat in vraag gesteld wordt dan hebben we een 
noodoplossing in het PAC als het nodig is. 80% van de raadzaal is eigendom van de federale overheid en 
20% van de Vlaamse Gemeenschap. Men heeft mij al verschillende keren gezegd dat die verdeelsleutel 
zou aangepast zijn of worden, maar bij mijn weten is dit vandaag nog niet het geval. Een jaar geleden 
stelde dat een probleem toen we de nieuwe polissen voor de verzekering van de inventarissen moesten 
afwerken. Wie moest dit nu gaan betalen? Van wie is dat nu allemaal? Maar goed, de werkingskosten 
worden nu door de drie gebruikers onderling verdeeld volgens verdeelsleutels.  
Ik geef er u een paar: 
Voor energie is er een verdeelsleutelvan 50% provincie, 10% federaal, 40% Vlaams. 
Voor onderhoud: 1/3, 1/3 ,1/3. Dat is een verdeelsleutel die ik vandaag niet in vraag zou stellen. Het 
provinciaal belang is met die verdeelsleutel niet gediend.  
Telefonie: 50% provincie, 40% federaal, 10% Vlaams. 
Aankoop papier: 80% provincie, 5% federaal, 15% Vlaams. Je zou daarover kunnen discussiëren, ik weet 
dat, maar je kunt niet alles gaan afwegen op een apothekersschaal. 
Tuin: 100% Vlaams, zij onderhouden de tuin. 
Bloembakken: 50% provincie, 25% federaal, 25% Vlaams.  
Frankeringskosten: 80% Vlaams, 20% federaal, wat de uitgestelde verzendingen betreffen die hier 
vertrekken.  
Dat is wat de algemene werking betreft. Er zijn daar geen geheimen over. Die sleutels bestaan en ik weet 
dat je daarover kunt discussiëren, maar het is een beetje de builen tegen de blutsen slaan.  
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Personeel is een ander punt.  
In 1985 werd er voor het kabinet van de gouverneur, want daar gaat het in concreto om, door de 
provincie 110 479 EUR betaald. Dat is het enige wat wij betalen voor de Vlaamse, respectievelijk federale 
werking. In 1995 was dat gezakt tot 72 679 EUR. Het hangt er soms van af of men iemand van 
Binnenlandse Zaken kan krijgen of niet. Vandaag bedraagt dat 185 000 EUR, maar dat is een voorlopige 
regel omdat in de huidige provinciewet staat dat het secretariaat van de gouverneur zal betaald worden 
door Vlaamse Aangelegenheden maar ze hebben daar nog geen uitvoeringsbesluit voor.  
Als ik dan aan de andere kant kijk hoe de evolutie van het provinciedecreet verloopt dan stel ik vast dat er 
in de tekst die nu in de Vlaamse raad voor tweede lezing voorligt, in het artikel 100 ten vijfde als ik mij niet 
vergis, een paar woordjes bijgekomen zijn tegenover de tekst die uit de Vlaamse regering gekomen is. In 
de nieuwe tekst staat nu 'kabinet van de gouverneur, de gedeputeerden' ten laste van de provincie.  
Men heeft dus aan de provincie gezegd: "Ge hebt geen secretariaat meer, maar kabinetten. Om de titel 
van kabinet te mogen gebruiken, zult ge voortaan ook het kabinet van de gouverneur financiëren." Ik heb 
mij daarover bevraagd en ik denk dat die tekst zal goedgekeurd worden. We zullen dat dus ondergaan, 
maar het is dan duidelijk geregeld. Terwijl het eigenlijk zo was - wettelijk tot nu toe en bewust ook 
ingeschreven indertijd - dat Vlaanderen dat zelf ging betalen, maar Vlaanderen is armlastig en wij zijn 
goedertierend geweest bij het intreden van de nieuwe gouverneur. Hij heeft ons gevraagd: "Wil jij mij niet 
wat volk leveren, want ik kan hier anders niet beginnen met mijn taak, u controleren." Wij hebben 
geantwoord: "Mijnheer de Gouverneur, om ons goed te kunnen controleren, zullen we voor volk zorgen." 
Een beetje een rare redenering. Dit land zit raar in elkaar. De gouverneur kan daar niet aan doen en wij 
eigenlijk ook niet, het is de Vlaamse regelgever.  
We hebben daar voor alle zekerheid bijgeschreven 'in afwachting van een regeling die inhoudt dat het 
artikel 126, of 127, van de huidige provinciewet uitgevoerd wordt' omdat we wisten dat er wel ooit eens 
een deugniet uit de provincieraad zou zijn die daarover vragen stelt. Ik neem u dat niet kwalijk, want het 
is uw recht. Het is met provinciaal geld betaald dus het is vatbaar voor controle. Iedereen mag die vraag 
stellen. Ik weet dat men een beetje in de onwettelijkheid zat, in de grijze zone, vandaar dat ik dat er als 
verslaggever bijgeschreven heb. 
In de nieuwe provinciewet gaan ze dat regelen. Ze hebben er niet de meest koosjere manier voor 
gevonden in Vlaanderen. Ze hadden beter een amendement laten indienen, dan was er geen juridische 
betwisting mogelijk over de nieuwe versie van artikel 100. 
Tot zover over wat u gevraagd hebt. Ik denk dat ik u gedetailleerd genoeg geantwoord hebt om u toe te 
laten een beeld te vormen over de situatie en met mij vast te stellen dat we dit hier zo ordentelijk mogelijk 
proberen te regelen.  

Maatschappelijk verantwoord ondernemen. 
Dat interesseert eigenlijk iedereen die met economie bezig is. Conform de afspraken die lopen, heeft 
EROV daarrond een aantal acties opgezet in het verleden. Nu, over maatschappelijk verantwoord 
ondernemen bestaan veel discussies. EROV heeft daarover een interessant studiedocument - men 
noemt dat een 'paper' - dat ze trouwens op een internationale conferentie over maatschappelijk 
verantwoord ondernemen voorgesteld hebben en daar was de discussie: "Dat komt allemaal op hetzelfde 
neer, hé." 
Duurzaam of maatschappelijk verantwoord ondernemen impliceert dat niet enkel rekening gehouden 
wordt met de economische overweging, namelijk winstmaximalisatie, maar dat er ook sociale en 
ecologische overwegingen zijn. We kennen de fameuze - excuseer mij terug met mijn Nederengels - drie 
P's: 'people', rekening houden met de sociale dimensie, 'planet', de ecologische dimensie en 'profit', de 
economische dimensie. Daar moet je blijvend rekening houden.  
Er zijn dus veel discussies, maar ze komen allemaal een beetje op hetzelfde neer.  
Het is trouwens een zeer actueel gegeven en ook het bedrijfsleven is daar actief mee bezig, ik denk met 
al wat leeft rond corporate governance, deugdelijk bestuur. Ik verwijs naar de internationaal zeer bekende 
Code Tabaksblat, hij was indertijd denk ik CEO van Shell, Nederland. Ondertussen is dit bij ons vertaald 
in de Code Lippens voor de beursgenoteerde ondernemingen en de code Buysse voor de niet-beurs-
genoteerde ondernemingen. Ook Unizo en VKW zijn daar mee bezig.  
Het is dus maatschappelijk relevant vandaag, maar het komt erop neer dat ondernemingen daar niet 
alleen naar handelen, maar dat ze dat ook duurzaam rapporteren in hun jaarverslagen en dat het ook 
controleerbaar moet zijn in de toekomst.  
U hebt gezegd: "Ik vraag geen subsidies." Nu, wij hebben wel een aantal subsidies die in die sfeer liggen. 
Vooral collega De Buck heeft daarrond een aantal interessante experimenten opgezet, duurzame 
bedrijventerreinen, dat heeft daar allemaal wat mee te maken.  
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Wij kunnen ook randvoorwaarden opleggen. In het reglement voor exportbevorderende initiatieven 
bijvoorbeeld, is uitdrukkelijk voorzien dat de sectoren voor wapens en munitie uitgesloten zijn. Er zijn 
nochtans Oost-Vlaamse bedrijven die op dat terrein economisch zeer bedrijvig zijn en die wereldwijd 
vermaard zijn. We kunnen daar geen gebruik van maken. 
Inzake ondernemerschap heeft EROV al een reeks initiatieven genomen. Rond heel die actie Mini-
Ondernemen, Eureka, ik onderneem! het vormingstoneel om het ondernemerschap aan te moedigen, 
wordt uitdrukkelijk verwezen naar elementen van maatschappelijk verantwoord ondernemen.  
Ik kan nu ook nog heel het studiedocument van 24 bladzijden oplezen, maar ik ga dat niet doen. U kunt 
er kennis van nemen en u kunt het op aanvraag krijgen. Ik weet dat je het met aandacht zult lezen, gelet 
op uw interesse terzake.  

Conclusie. 
Ik stel vast dat duurzaam ondernemen eigenlijk een zaak van vrijwilligheid is vandaag, maar dat de 
maatschappelijke interesse en de belangstelling daarrond zodanig groot wordt dat verantwoord 
ondernemen een idee is dat meer en meer ingang vindt en waar men ook bewust over rapporteert in 
jaarverslagen allerhande. Wij dragen daartoe ons steentje bij, daar waar mogelijk. Dat is het in een 
notendop. Uw vraag verdiende eigenlijk nog meer aandacht, maar ik heb beloofd om niet te lang bij alles 
stil te staan.  

Mevrouw Claeyssens en Markant.  
Wat kan ik daarop antwoorden? Ik kan daar twee dingen over zeggen. 
Markant wordt bij ons betoelaagd in het kader van het sociaal- cultureel vormingswerk in verenigings-
verband. Dat is de sector van Jean-Pierre Van Der Meiren. Het is natuurlijk zo, ik heb ook goed naar uw 
fractieleider geluisterd die al die betoelagingen wat in vraag stelt en hij heeft natuurlijk gelijk dat we dat 
eens moeten bekijken. Collega Van Der Meiren zal daar wat kanttekeningen bij maken, collega De Buck 
heeft dat ook al gedaan. We moeten eens bekijken hoeveel dat precies is. Voor Markant is dat in 2005 
precies 21 827,57 EUR. In 2004 was het een klein beetje minder, maar dat had gewoon met indexering te 
maken. 

Voor de initiatieven die u aankondigt, kan men nog een projectsubsidie vragen, maar dan moet men daar 
wel een dossier voor indienen. U weet dat reeds in de vorige legislatuur, ook op initiatief van de collega 
en op vraag van de toenmalige meerderheid, een initiatief genomen werd om naast de reguliere en 
structurele ondersteuning een fors bedrag te voorzien voor de projectsubsidiëring. Wel, voor die 
initiatieven zou Markant een dossier kunnen indienen, voorzover het niet vervat is in een normale 
werking. Wij hebben inderdaad alleen dat betoelaagd vanuit de provincie. Vanuit andere invalshoeken 
hebben wij geen toelagen gegeven. Theoretisch zouden we voor het soort netwerken dat u beoogt via 
EROV een samenwerkingsverband kunnen opzetten, maar dat houdt niet noodzakelijk in dat we 
subsidiëren, wel dat we kennis en ervaring beschikbaar stellen. Mogelijks zal Markant zelf initiatieven 
nemen om bij de RESOC's en de SERR4s betrokken te worden. Dat is allemaal mogelijk. Er zijn 
mogelijks aanknopingspunten in de toekomst, maar vandaag: effectief betoelaging voor geen klein 
bedrag in de socio-culturele werking en mogelijkheid om projectsubsidie aan te vragen. 

De heer gedeputeerde De Buck 

Een paar van de vragen hadden ook betrekking op de begrotingskosten die door mij beheerd worden en 
daarom hebben we besloten een duo-antwoord te geven.  

De werkingskosten van de gouverneur.  
Ik denk dat de collega geantwoord heeft naar de geest van wat u wou weten, maar u hebt een artikel 
gezocht in de begroting om uw wagentje aan te hangen uiteraard en in verband daarmee moet ik u ook 
een antwoord geven. Het is naar de letter.  
U heeft uw vraag gelinkt aan de artikels op pagina's 110-111. Die slaan eigenlijk op de verbindings-
ambtenaar bij de gouverneur en op de politieschool. Wat de verbindingsambtenaar betreft, is de 
provincieraad - op basis van artikel 69, 3de lid van de provinciewet, gewijzigd door de politiewet van 7 
december 1998 - verplicht dat in de begroting op te nemen.  
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Er werden evenwel voor personeel geen middelen voorzien omdat de gouverneur beslist heeft na de 
pensionering van de vorige en in ieder geval vóór 2006, geen nieuwe aan te stellen. Ook de 
werkingskosten zullen daardoor wellicht gedeeltelijk, zoniet geheel onbenut blijven, maar ik dacht dat dit 
ook in de commissie reeds ter sprake is gekomen. 

Wat de politieschool betreft, berust de bijdrage aan de vzw op een provincieraadsbesluit van 8 september 
2004. Die bijdrage is vastgelegd op 0,024 EUR per inwoner. Er is een beperkte stijging ingevolge een 
beperkte stijging van de bevolking en de normale indexering. Dat in verband met de artikels waar u zich 
op gefixeerd heeft, overigens terecht. 

Ik zou iets willen toevoegen aan het antwoord van de collega op de vraag van de heer De Meerleer. 
Wij hebben de subsidie voor samenwerking met betrekking tot duurzame bedrijventerreinen waar 
initiatieven van bedrijven worden aangemoedigd die perfect passen in het concept dat gedefinieerd wordt 
in het Groenboek van de Europese Commissie.  
We verwijzen we ook naar de economische missie van het provinciebestuur die hier in deze 
provincieraad goedgekeurd is en waarin duidelijk staat dat concepten van duurzame ontwikkeling en 
sociale economie in het beleid een centrale plaats innemen.  
Het is ook binnen dat kader dat ik moet verwijzen naar onze ondersteuning aan De Punt en De Ent, 
incubatiecentrum en startcentrum voor sociale economie.  
Straks zal daar uitvoeriger op teruggekomen worden, want er zijn nog meer specifieke tussenkomsten 
van de collega's, zowel in verband met bedrijventerreinen als in verband met sociale economie.  

Inschrijven van het criterium Maatschappelijk Verantwoord Ondernemen in de provinciale aanbestedings-
procedures. 
Eigenlijk zou ik hier ook moeten doorverwijzen naar collega Verleyen, maar ik denk dat hij daar de nodige 
aandacht zal aan besteden. Het zou als een positief discriminerend criterium gehanteerd kunnen worden, 
dat inschrijven. Belangrijk is wel dat er hiervoor duidelijke standaarden bestaan en dat het eigenlijk beter 
zou zijn dat er labels zouden bestaan die zouden aanduiden wie wel en wie niet voldoet aan die criteria.  
Ik kan verder ook vermelden dat het provinciebestuur sociale werkplaatsen inschakelt voor de uitvoering 
van bepaalde opdrachten in de sfeer van ons patrimonium, zoals het groenonderhoud in Heynsdale, het 
PTI van Ninove, rond de provinciale molens en ik dacht ook in De Kaaihoeve dat beheerd wordt door 
collega Van Cauter. 
Ik hoop dat ik daarmee tegemoetgekomen ben aan de vraag van de heer De Meerleer. 

Markant vzw. 
Ik kan mij volledig aansluiten bij wat collega Vercamer gezegd heeft. Het is mogelijk dat Markant zich ook 
in het kader van de werking van de RESOC's en van de SERR's zou laten kennen. Er zijn een paar 
subsidiemogelijkheden, maar de Europese subsidiemiddelen die wij hier beheren, hebben op dit ogenblik 
vooral betrekking op gebiedsgerichte programma's. Ik denk dat wat het voorstel van de collega betreft, 
we ons eerder zouden moeten kunnen richten op het Europees communautair initiatief Equal dat met de 
steun van het Europees sociaal fonds de gelijke kansen wil bevorderen. Voor co-financiëring hebben we 
echter op dit ogenblik nog geen specifieke middelen in onze begroting. Tot zover mijn antwoord. 

De heer Veys 

Ik wil de gedeputeerde bedanken voor het uitvoerige en correcte antwoord. Ik zou alleen aan collega 
Vercamer willen vragen of het mogelijk is een kopie te krijgen van de cijfers en de verdeelsleutels die hij 
vernoemd heeft. Ik kan, op basis van de gegevens die u nu hebt gegeven, moeilijk inschatten in hoeverre 
de gehanteerde verdeelsleutel logisch en gerechtvaardigd is.  

De heer gedeputeerde Vercamer 

Mijnheer de Voorzitter, ik zal mijn cijfergegevens afgeven aan de stenografen. Zo staan er geen fouten in 
het verslag.  
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LANDBOUW 

P. 164-175: LANDBOUW: ALGEMENE TUSSENKOMST OVER LANDBOUW EN PLATTELAND 

De heer De Roo 

Mijnheer de Voorzitter, Mijnheer de Gouverneur, Geachte Collega's,  
Is de landbouw nog steeds de ruggengraat van het platteland? 
U kunt er niet omheen, van een agrarische maatschappij waar het leven rond de landbouw draaide, is in 
Vlaanderen al lang geen sprake meer. Dit gegeven doet bij veel mensen vragen rijzen naar de plaats van 
die landbouw in de ontwikkeling van het landelijk gebied. Vroeger was de landbouw de kurk waarop het 
platteland dreef. Is deze kurk ondertussen, onder allerlei druk, met water verzadigd geraakt en 
gezonken? Of is er een nieuw soort kurk, een samensmelting van specifieke landbouwactiviteiten, 
aangevuld met een waaier van verbredingsinitiatieven, die klaarstaan om een dynamischer platteland 
drijvend te houden? 

Bij het ontwikkelen van een duurzaam land- en tuinbouwbeleid en van een dynamisch plattelandsbeleid 
heeft de provincie als streekbestuur belangrijke taken en verantwoordelijkheden! Men moet kansen 
bieden aan een economisch, ecologisch en sociaal volwaardige land-en tuinbouw en aan een leefbaar en 
beleefbaar platteland. Als provinciale overheid hebben wij een taak te vervullen! 
Op vlak van ruimtelijke ordening, landschap en milieu dienen wij een ondersteunende functie te 
onderhouden. 

We stellen steeds dat een 'duurzame' landbouw zal overleven. Doch laten we voorzichtig zijn met het 
begrip 'duurzaamheid'. Duurzame land- en tuinbouw wordt in principe omschreven als het hanteren van 
praktijken die economisch efficiënt, ecologisch en sociaal aanvaardbaar zijn voor de huidige en 
toekomstige generatie. Enkel als we duurzaam bezig zijn, zullen we de continuïteit in de sector kunnen 
garanderen en omgekeerd is deze continuiteit er nodig om duurzaam te kunnen werken. 

Steeds zijn er veranderingen op wereldvlak, in de maatschappij, bij de consument, bij de producent, in de 
technologie, bij de overheid, in de wetgeving en noem maar op. De land- en tuinbouwer dient rekening te 
houden met de consument. Deze wenst trouwens veilig voedsel dat in goede omstandigheden gekweekt 
wordt, in overeenstemming met hun visie. Dit is natuurlijk zijn volste recht en daar dient de landbouwer op 
in te gaan. 
De visie van de consument op het productieproces is echter zeer verschillend. Velen kiezen voor 
bijkomende garanties op het gebied van kwaliteit, oorsprong, smaak, milieuzorg, boven de wettelijke 
normen. 

Landbouw en natuur. 
Onze maatschappij verwacht ook voor een stuk dat de landbouwer het platteland gaat onderhouden. Dit 
gaat echter niet zo vanzelfsprekend, het is geen 'powertoets' die je aan- of afzet! Natuur beheren als boer 
is vandaag niet evident. 'Natuur' roept argwaan op bij heel wat boeren en tuinders. 'Natuur' staat 
synoniem voor beperkingen en voor onzekerheid in de bedrijfsvoering. Dit mag echter geen reden zijn om 
aan de zijlijn te blijven staan. Men heeft nu eenmaal gekozen voor meer zorg voor het milieu en de natuur 
en deze weg is onomkeerbaar. 
De natuurontwikkeling wordt belangrijk en boeren en tuinders hebben er alle belang bij om hun stem te 
laten horen. Wie constructieve voorstellen doet, dwingt respect af en opent perspectieven. Zodoende 
bereik je een positiever resultaat dan wie niet participeert. 
Wil men werk maken van een degelijk natuurbeleid, dan moet er gestreefd worden naar een evenwicht 
tussen de ecologische, de economische en de sociale aspecten. Als ik deze gegevens vertaal naar het 
provinciebeleid dan is het van uiterst belang dat de diensten Milieu en Natuur enerzijds en Landbouw en 
Platteland anderzijds steeds in overleg werken! 

Ruimtelijke ordening. 
De ruimtelijke ordening heeft vanzelfsprekend een grote impact op de land- en tuinbouw. Als provincie 
beschikken we over een goedgekeurd PRS. Voortaan kunnen we in de provincie volop ons eigen 
ruimtelijk beleid voeren en supervisie houden op de gemeentelijke plannen.  
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Toch is er vanuit de landbouw een knelpuntenlijst op het vlak van ruimtelijke ordening. 
- De afbakening van het agrarisch gebied - voor Vlaanderen 750 000 hectare - wordt behandeld samen 

met de natuurlijke structuur. Dit geeft me het wrange gevoel van "ze moeten het onder elkaar maar 
uitvechten". Zo werd het eerst niet voorgesteld. Er was sprake van een afbakening van de agrarische 
structuur en van een afbakening van de natuurlijke structuur. Nu spreekt men van een afbakening van 
de agrarische en de natuurlijke structuur. Dit ligt even anders.  

- Planschadevergoeding voor de eigenaar in geval van bestemmingswijziging van agrarisch gebied naar 
groengebied of industriegebied of havengebied. Ik denk daarbij bijvoorbeeld aan Kluizen waar 
onteigeningen van bepaalde landbouwbedrijven aan gang zijn. Naar wat ik gehoord heb, is dit voor de 
landerijen een normale vergoeding. Voor de bedrijfszetels ligt dat aan de lage en meestal aan de zeer 
lage kant. Iemand die een bedrijf wil heropstarten, komt met diezelfde centen meestal niet toe.  

- De afbakening voor de macrostructuur voor de vestiging van glastuinbouw. 
- Vestigingsmogelijkheden voor bedrijven van tuinaanleg in agrarisch gebied. Waarom zou dit niet 

kunnen als para-agrarisch?. 
- Een degelijk beleid voor de vrijkomende agrarische bedrijfszetels. 
- De problematiek van de zonevreemde bedrijven in kwetsbaar gebied. 
- Wat met de bebossing in agrarisch gebied? 

Ik wil even terugkomen op de afbakening van het agrarisch gebied: momenteel is nog steeds geen 
hectare afgebakend! Er zou meteen al een inhaalbeweging kunnen gemaakt warden door de gebieden, 
waarover geen twijfel heerst, af te bakenen. Studies wijzen uit dat dit over 670 000 hectare zou gaan. 
Deze gronden zouden onmiddellijk rechtszekerheid bieden aan heel wat bedrijven. De discussie zal toch 
gewoon over de overige hectaren gaan. 

Waterbeheer. 
De landbouw dient ook zijn zeggenschap te hebben in het beheer van het water. Het is duidelijk dat het 
oppervlakte- en grondwater een steeds belangrijkere rol gaat innemen in de inrichting en het beheer van 
het platteland. Niet enkel het Integraal Waterbeheer, maar ook tal van andere projecten zijn hiervoor van 
belang. 
- Het uitwerken van de bekken- en deelbekkenplannen. 
- Het inkleuren van duizenden hectare landbouwgrond als overstromingsgebied onder de vlag van 

'veiligheid of natuurlijkheid'. Hiermee verwijs ik naar het project Proses (ontwikkelingsschets Schelde-
estuarium). 

- De verdere uitwerking van het Sigmaplan. 
- De plaatselijke kleinere ingrepen naar waterbeheersing toe die impact hebben op landbouwgebied. 

Door bijkomende bebouwing en verharding zijn het de landbouwgronden die steeds meer water moeten 
kunnen bergen. Onze provinciale dienst heeft een belangrijke bijdrage voor wat de kleinschalige 
waterzuivering op onze landbouwbedrijven in Oost-Vlaanderen betreft. Door deze bijdrage werd reeds 
aangetoond dat deze kleinschalige waterzuivering en hergebruik van effluent mogelijk zijn en perfect 
kunnen ingepast worden op het bedrijf. Vandaar dat het belangrijk is dat de kennis omtrent watergebruik 
wordt doorgegeven aan de land- en tuinbouwers. 
Het project 'erosiebestrijding' dat werd opgestart op de dienst Landbouw en verdergezet wordt door de 
dienst Milieu moet verder in samenwerking worden uitgebouwd. Het is trouwens de landbouwer die de 
eerste partner is in het ganse gebeuren. 

Plattelandsbeleid. 
Eerder deed ik reeds een tussenkomst omtrent de noden op het platteland en bij de 
plattelandsgemeenten. Jaren geleden was er echter enkel sprake van een stedelijk beleid. De leegstand, 
mobiliteit en milieu waren items die fel werden behandeld.  
Toen was er nog geen gedeputeerde verantwoordelijk voor het plattelandsbeleid.  
Gelukkig is er veel veranderd op dit vlak en heeft men ingezien dat ook het platteland in beweging is, in 
figuurlijke zin althans. De sociaal- economische wijzigingen van de afgelopen decennia hebben er 
inderdaad toe geleid dat mensen en bedrijven in landelijk gebied met nieuwe noden en uitdagingen 
geconfronteerd worden. Die noden gaan uiteraard ook de provincie ter harte. Ook op het platteland zijn er 
problemen rond leegstand, mobiliteit, openbaar vervoer en milieu. Men moet er ook kunnen wonen en 
werken. 
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De projecten 'Buitengoed, goedbuiten' dragen bij tot een leef- en beleefbaar platteland. Het platteland en 
de plattelandsgemeenten staan terug op de kaart! Het is de taak van de provincie om mee te denken 
over de positieve beeldvorming van de land- en tuinbouw. Het Plattelandscentrum en de Provinciale 
Landbouwkamer zijn daar de geschikte partners voor. De land- en tuinbouw zijn nu eenmaal de dragers 
van het platteland. Laat ons met zorg die land- en tuinbouw begeleiden, op die manier is het voor 
iedereen goed wonen op het platteland! 
Dank u. 

P. 164-175: 699 LANDBOUW: ALGEMENE TUSSENKOMST OVER O.A. DE SERRETEELT IN OOST-VLAANDEREN 

Mevrouw Gillis 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
In 2003 telde Vlaanderen 3 456 bedrijven in de sierteelt. Dit is 87% van alle Belgische sierteeltbedrijven. 
De laatste 5 jaar daalde het aantal bedrijven in deze sector met ongeveer 300 eenheden. Azalea, 
begonia en snijbloemen zijn een voor 100% Vlaamse teelt. Begonia is zelfs een volledig Oost-Vlaamse 
teelt, vooral in de streek van Lochristi. Azalea scoort nog beter, het is het kroonjuweel van de Vlaamse 
sierteeltsector. Een op twee azalea's die in de wereld geproduceerd worden, is afkomstig uit onze 
provincie.  
Het areaal grond kende de laatste jaren echter een flinke daling. De kwaliteit staat op punt, maar de 
prijsontwikkeling is beneden alle peil. De productiewaarde van de sierteelt bedraagt 9% van de totale 
productiewaarde in de Vlaamse land- en tuinbouwsector. De sector telt tussen de 7000-8000 
arbeidskrachten.  

Een bloeiende sector zou je denken …, maar met welke problemen heeft deze sector te kampen?  
- Er zijn de hoge investeringen voor kwaliteitsverbetering en mechanisering, de zware leningaflossingen 
- Er is de afnemende rendabiliteit door lage prijzen (sommige verkoopprijzen daalden tot onder het 

niveau van deze van 2003). 
- Concurrentie vanuit landen zoals Israël, Colombia, Kenia. 
- Het wegvallen van de veiling van Aalst. 
- De laatste jaren zijn het echter vooral de hoge stookoliekosten. De prijs van de stookolie was in 2000 

op 3 jaar tijd met 75% gestegen. De stookoliekost bedraagt 19% van de algemene productiekosten, dit 
betekent een zeer zware belasting. Iedereen weet dat de prijs van de stookolie de voorbije jaren is 
blijven stijgen. Ook de gasprijs kent een snelle opgang. Uit cijfers blijkt dat het inkomen van de Vlaamse 
land- en tuinbouwer in 2004 daalde met 13%, rekening houdend met het verminderd aantal bedrijven. 

Als ik dit zie, dan stel ik mij voor deze sector serieuze vragen. 

De Vlaamse regering doet een aantal inspanningen: 
- overbruggingskredieten; 
- investeringstoelagen; 
- subsidies voor isolatietechnieken om de verwarmingskosten te drukken; 
- er zijn gesprekken over een afbraakpremie, waarbij bij een afbraak van een oude serre een premie 

wordt gegeven om een nieuwe op te bouwen. 
Of deze maatregelen voldoende zijn en of er structureel iets veranderd is, betwijfel ik. Als provincie 
hebben we inderdaad beperkte mogelijkheden, dat weet ik, maar als belangrijkste leverancier van 
bepaalde sierplanten kunnen we een voorname rol spelen op het vlak van discussie, begeleiding, 
onderzoek, als gesprekspartner met de Vlaamse regering, ... Kortom, als schakel tussen de sector en de 
Vlaamse overheid. En dat is ook onze taak: tegemoet komen aan de problematiek in deze Oost-Vlaamse 
sector. Als provincie staan we ook sterk: we hebben het Proefcentrum in Destelbergen en we hebben 
Erov. Ik vind dat de provincie hierin een voortrekkersrol te vervullen heeft.  

Uit de sector komen alarmerende berichten. Ik heb verhalen gehoord over jonge telers die zwaar 
geïnvesteerd hebben, over telers die na een aantal jaren uit de zware leninglast zijn, maar die nu met de 
hoge stookoliekosten geconfronteerd worden. Er zijn telers die in de wintermaanden omwille van de hoge 
stookoliekost geen teelten verbouwen. Geen teelten betekenen ook geen inkomsten, maar de leningen 
dienen wel afbetaald te worden. Tuinders spreken hun spaarcenten aan. Dit is een nefast signaal en het 
is niet lang vol te houden.  
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Durven we als provinciebestuur de discussie aan om te praten over omschakeling naar andere teelten, 
minder energieverslindende teelten, uitstapmogelijkheden of zelfs reconversie? Of laten we de tuinders 
aan hun lot over, laten we hen opnieuw zware investeringen doen met een voortdurende druk op de 
bedrijfsleider als gevolg, wat vaak kan leiden tot familiale drama's. Vele telers met problemen zwijgen uit 
schrik voor de gevolgen vanuit de toeleveringsbedrijven.  

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
We hebben in deze sector een probleem. De vraag is wie initiatieven gaat nemen. Ik spreek hier namens 
mijn fractie vanuit een oprechte bezorgdheid voor deze sector, en stel aan de deputatie de vraag welke 
visie ze willen ontwikkelen naar de toekomst toe en welke middelen ze daarvoor gaan voorzien in de 
begroting? 
Dank u. 

P. 68-69: LAND- EN TUINBOUW: VRAGEN OVER DE VISIE OP DE RELATIE LAND- EN TUINBOUW EN LANDSCHAP EN 
OVER DE ONDERSTEUNING VAN DUURZAME LANDBOUW 

Mevrouw Van Duyse 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
We weten allemaal dat de sector Land- en Tuinbouw een groot deel van de grondoppervlakte nodig heeft 
voor het ontplooien van haar activiteiten waardoor of met als gevolg dat haar impact op de evolutie van 
het landelijk landschap niet onaanzienlijk is. De landbouw is dan ook de eerste gescolliciteerde om deze 
landschappen te vrijwaren en in stand te houden, want landbouw staat het dichtst bij de open ruimte. Het 
combineren van professionele landbouwactiviteiten met voldoende economische perspectieven, met 
aandacht voor natuur en landschap en met zorg voor de omgeving is de uitdaging.  

Hoe kijkt de provincie de komende decennia aan tegen de relatie land- en tuinbouw en landschap?  
Er bestaan op diverse niveaus talrijke instrumenten om de land- en tuinbouwer vrijwillig aan te zetten tot 
landschaps- en natuurontwikkeling, maar welke concrete stappen kan de provincie nemen opdat de land- 
en tuinbouwers hun taak als beheerders van het landschap kunnen bestendigen? En hoe zal de 
afstemming gebeuren met alle andere actoren die ook op dit gebied werkzaam zijn? 

Duurzaam ondernemen is voor Oost-Vlaamse land- en tuinbouwers een belangrijk toekomstperspectief. 
Kennis, ondernemersschap en strategie zullen onontbeerlijk zijn om de weg te kunnen inslaan naar een 
duurzamere landbouw. Daarom de vraag: hoe zal de provincie in de toekomst duurzame landbouw 
ondersteunen? Of anders gezegd, en tevens: hoe kunnen landbouwers passend ondersteund worden om 
maatregelen te nemen die de volledige maatschappij en henzelf ten goede komen?  
Tot slot mogen we hopen dat in de begroting de nodige budgetten daarvoor zijn voorzien zodat de 
provincie het beleid ten opzichte van de sector kan waarmaken. 

P. 166: OOST-VLAAMSE COFINANCIERING – MAATREGEL 9.3.9 VAN HET PDPO: VRAGEN OVER DE GEÏNTEGREERDE 
SAMENWERKING INZAKE PLATTELANDSBELEID 

Mevrouw Nicole De Block-De Vos 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Mijn vraag gaat over de interbestuurlijke samenwerking in verband met het plattelandsbeleid. 
Wat wordt hiermee bedoeld?  
En wat betekent dit concreet voor onze provincie?  
Waarvoor dient de cofinanciering van 375 000 EUR? 
Dank u. 
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P. 168: TOELAGE AAN HET PROEFCENTRUM VOOR DE SIERTEELT: TUSSENKOMST OVER DE SIERTEELT 

De heer Heyndrickx 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik vrees dat ik een beetje in herhaling zal vallen, want mevrouw Gillis heeft het al over de sierteelt gehad. 
Het doet ons eigenlijk goed om te vernemen dat Groen! de problemen die de land- en tuinbouw treffen, 
nu ontdekt heeft. 
De toelage voor 2006 bedraagt 490 000 EUR. Een verhoging met 40 000 EUR tegenover vorig jaar. Dat 
de deputatie de toelage aan dit proefcentrum moest verhogen, is niet te verwonderen. De sierteeltsector 
in Oost-Vlaanderen is volgens de siertelers ziek. De meest gekende oorzaak is de hoge brandstofprijs, 
maar er zijn tal van andere negatieve factoren. Het verhogen van de toelage mag dan ook gezien worden 
als ondersteuning van het intensief onderzoek naar kennis en informatie voor van de siertelers. 

Een aantal knelpunten zijn tekenend voor de sierteeltsector die het vandaag moeilijk heeft in haar 
bestaanszekerheid. 
- Stoken met aardgas is voor de telers tot 25% duurder geworden. De verhoging van de aardgasprijs 

volgt de wereldwijde trend van de stookolie. Hier alleen al wordt de concurrentie met de Nederlandse 
telers onhoudbaar voor onze telers. De taks op aardgas is in Nederland merkelijk lager. Wij vrezen dat 
de maatregel van de federale regering om die aan te passen onvoldoende zullen zijn. Een mogelijk 
alternatief voor het verwarmen van de stock is de voorbijgestreefde installatie voor het stoken met 
kolen. Niemand in Vlaanderen zit daarop te wachten. Telers met zulk een installatie kunnen trouwens 
niet meer genieten van enige vorm van subsidie. Ondertussen worden dergelijke installaties gretig in de 
ons omringende landen in gebruik genomen. De milieuwetgeving is daar klaarbijkelijk minder streng.  

- Uit de praktijk blijkt dat het provinciaal ruimtelijk structuurplan te weinig oppervlakte voorziet voor de 
serreteelt. Een rendabel leefbaar sierteeltbedrijf moet minimaal over drie tot vier hectare grond 
beschikken. Een bedrijf dat beschikt over amper één hectare moet uit noodzaak uitbreiden of ermee 
stoppen. Een bedrijf gelegen in of aan de rand een VEN-gebied kan niet uitbreiden. In het kader van de 
gewestontwikkeling moet het een ander bedrijventerrein opzoeken. De premie die door de Vlaamse 
regering wordt aangeboden aan diegenen die ermee stoppen, bedraagt amper 10% van de werkelijke 
waarde van het bedrijf. Men had beter een onkostenbesparend initiatief genomen in het provinciaal 
ruimtelijk structuurplan door voldoende oppervlakte voor de glassierteelt in de omgeving van een 
electriciteitcentrale voor de sierteeltbedrijven te selecteren. 

- Scholing en opleidig tot bekwame tuinbouwerkers is een gekend, maar voor de overheid een 
onbegrepen werkelijkheid. Door steevast die leerlingen met leerachterstand naar de land- en tuinbouw 
scholen te sturen, ontbreekt het vaak aan de nodige vakbekwaamheid om degelijk op een hoger niveau 
te kunnen functioneren in het bedrijf. 

- Het verdwijnen van de 'veiling' en het 'sierplatform' was een ramp voor de sierteelt. Vlaamse telers 
worden sindsdien bij hun afzet in eigen regio overspoeld door buitenlandse bedrijven. Onze telers 
verloren daardoor de zekerheid van hun vaste afzet. 

Anderzijds is er één lichtpunt voor de tuinbouw. Het VLAM (Vlaams Centrum voor Agro- en Visserij-
marketing) tracht het tij te keren met de promotie voor export naar het buitenland. Sommige Vlaamse 
telers zien in schaalvergroting tussen een aantal telers onderling de oplossing om te komen tot een 
rendabel bedrijf. Elke bedrijfsleider kan daarin naar eigen kennis en vermogen een bepalende rol spelen. 
Graag kreeg ik van de deputatie een toelichting op welke wijze zij door het verhogen van de 
werkingstoelage meent een oplossing aan te bieden voor de moeilijke situatie waarin sommige bedrijven 
van siertelers zich bevinden? 
Dank u. 

P. 168: PROVINCIAAL PROEFCENTRUM VOOR DE GROENTETEELT OOST-VLAANDEREN: VRAAG OM TOELICHTING 

De heer Heyndrickx 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Het artikel voorziet een investeringstoelage van 305 000 EUR. Dit is een vermeerdering met 5 000 EUR 
tegenover het voorgaande jaar.  
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De taken die aan het Provinciaal Proefcentrum voor de Groenteteelt (PCG) werden toegekend zijn een 
bundeling van verschillende onderzoeken, visie, kennis en informatie ten dienste van de sector. 
Onderzoek naar "teelttechniek voor openluchtgroenten, bodemvruchtbaarheid door aangepaste 
bemesting, periodieke informatie naar de sector toe voor het gebruik van sproeistoffen, water in de 
groenteteelt." Algemeen mag gezegd worden dat het aangeven van "gefundeerde oplossingen door 
wetenschappelijk onderzoek" door de landbouwer uit onze provincie sterk gewaardeerd wordt. 
Uitdagingen zoals biologische glasgroenteteelt brengen voorlopig niet wat ervan wordt verwacht.  

Vanuit de sector werd aan de overheid, van wie wordt verwacht meer financiële middelen te voorzien om 
gekwalificeerd personeel voor onderzoek aan te trekken, de vraag gesteld. Het grootste deel van de 
werkingstoelage voor het PCG wordt echter nu al door de overheid gefinancierd. 
De basisfinanciering van de provincies Oost-en West-Vlaanderen bedraagt 49%. De Vlaamse 
Gemeenschap is goed voor 10 %. Met 2,39 % procent van de provinciebegroting kunnen wij ons de 
vraag stellen in hoeverre er voldaan kan worden aan deze vraag. 

Graag kreeg ik een toelichting bij volgende vragen. 
- Is er volgens de deputatie een tekort aan gekwalificeerd personeel in het PCG? 
- Vindt de deputatie het nodig om de werkingstoelage in de volgende jaren te verhogen? 
- Welke financiële afspraken of verplichtingen zijn er tussen enerzijds de verschillende overheden en de 

sectoren die mee investeren? 
Dank u. 

P. 174: INVESTERINGSTOELAGE AAN HET PROEFCENTRUM VOOR DE SIERTEELT, DESTELBERGEN: BEDENKINGEN 
BIJ DE VERHOGING VAN DEZE INVESTERINGSTOELAGE 

De heer De Cuyper  

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
In de commissie Landbouw, voorbereidend op de begrotingsbesprekingen, heb ik een analoge vraag 
gesteld over het PCG. De heer gedeputeerde heeft geantwoord dat dat voldoende was, dat de 
infrastructuur recent was en dat de prioriteiten in het PCG nu de werkingen gingen zijn.  
Naar aanleiding van de opendeurdag in het Proefcentrum voor Sierteelt (PCS) en ook naar aanleiding 
van het bezoek van de Landbouwcommissie aan dat centrum hebben ik en mijn collega's van de 
commissie kunnen vaststellen dat daar werkelijk noden zijn.  
De deputatie heeft de investering verhoogd van 50 000 naar 225 000 EUR. Op zich is dit natuurlijk een 
inspanning, maar gezien de staat van de infrastructuur en de uitrusting die we allemaal ter plaatse 
hebben kunnen vaststellen, dringt de vraag zich op of de verhoging van 50 000 EUR naar 225 000 EUR 
wel voldoende is. 
Dank u. 

HYGIËNE, MILIEU 

P. 456: BESTRIJDING VAN SCHADELIJKE DIEREN: VRAAG NAAR DE EVOLUTIE EN DE ORGANISATIE VAN DE 
RATTENBESTRIJDING 

De heer De Roo 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik vraag naar de evolutie in de rattensector, om het zo te noemen. Ik weet dat de vzw Rato goed draait. 
Het is goed personeel, want ik hoor niets anders dan goede geruchten. Ik hoor ook dat er steeds minder 
muskusratten in de waterlopen te vinden zijn. Dat is heel goed. Ik zou aan het personeel zeggen: wees 
voorzichtig wanneer je je job wilt houden. Aan de andere kant heb ik misschien een goede oplossing voor 
het geval er geen muskusratten meer te vinden zouden zijn: er zijn nog zeer veel andere ratten: bruine 
ratten, blauwe ratten, zwarte ratten, allerlei soorten ratten.  
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Het is echt een serieus probleem op veel landbouwbedrijven. Ik weet dat er zeer veel landbouwbedrijven 
zijn die schade lijden. Ze laten een firma komen om de ratten te bestrijden. De ratten zijn weg en ze 
herstellen de stallen met nieuwe isolatie, met nieuwe waterleidingen - want die diertjes knagen soms de 
waterleidingen kapot -, ze doen enorme investeringen. De buurman doet niets en zes maanden later heb 
je opnieuw evenveel ratten. Dit is een serieus probleem. 
Daarop aansluitend de vraag of daar naar de toekomst toe ook iets voor gedaan kan worden? Begeleiden 
van bestrijding of dergelijke? 
Dit was mijn vraag.  
Dank u.  

De heer voorzitter 

Mijnheer de Gedeputeerde, we hebben 35 minuten algemene beschouwing en vragen samen. Ik ben er 
van overtuigd dat u korter kan antwoorden.  

De heer gedeputeerde Vercamer  

Mijnheer de Voorzitter er zijn enorm veel vragen gesteld. Ik wil mij daarom al op voorhand 
verontschuldigen wanneer ik niet op alle details kan ingaan. 
Correctheidshalve wil ik toch beginnen met even te verwijzen - en mijn tijd gaat nu nog niet in, hé - naar 
de algemene bespreking. Want in de algemene bespreking, het is merkwaardig, is de sector Land- en 
Tuinbouw een van de sectoren die in praktisch alle tussenkomsten van de fractieleiders aan bod kwam. 
Merkwaardig was ook dat die tussenkomsten allemaal een positieve toon hadden.  
Het zou goed zijn om eens te gaan kijken hoe we 15 jaar terug over landbouw spraken en hoe we daar 
vandaag over spreken in deze provincieraad. Het is een positieve evolutie. Dat is niet toevallig, ook in de 
samenleving denkt men anders over land- en tuinbouw. Het VILT-onderzoek over het imago van de 
boeren en de tuinders heeft dat bevestigd. Zelfs jonge mensen geven positieve cijfers en waardering aan 
land- en tuinbouw. Ik stel ook vast dat de gesprekken, de relaties tussen landbouw en natuur veel beter 
zijn en in een totaal andere sfeer verlopen dan 10 jaar terug. Meer nog, ik heb recent een paar 
persartikels gelezen waarin staat dat zelfs tussen landbouw, natuur en jagers vandaag een vrij positieve 
samenwerking groeit dankzij de wildbeheerseenheden. Dus, we hebben leren samenwerken en dat is al 
belangrijk.  

Iedereen is ook vol lof over het plattelandsbeleid. Ik denk trouwens dat we daar ons werk doen en 
interessant om weten is dat voor elke euro die de provincie investeert in plattelandsbeleid, er 4 euro 
naast gelegd wordt, hoofdzakelijk Europees. De 300 en zoveel duizend euro die we dit jaar inzetten met 
onze begroting 2006, is een bedrag dat in de toekomst ongetwijfeld nog zal groeien, gelet op wat op ons 
afkomt in de volgende proclameringsperiode en rekening houdend met de beleidsintenties op het niveau 
Vlaanderen. Dat is een goede evolutie, denk ik.  
Het komt er dus op neer, als we goed geluisterd hebben, dat er eigenlijk een breder draagvlak en een 
ruime goedkeuring bestaat voor het ondersteunen van een duurzame land- en tuinbouw en terzelfdertijd 
een brede interesse om te zorgen voor een leefbaar en beleefbaar platteland waar niet alleen de boeren 
en de tuinders voor geïnteresseerd zijn, maar alle gebruikers van de open ruimte.  
Nu, de woordvoerder van de VLD heeft uitdrukkelijk gezegd dat zij het Proefcentrum voor de Sierteelt 
steunen, die positieve appreciatie is meegenomen.  
De CD&V-fractieleider verwijst terecht naar het succes van het programmeringsdocument plattelands-
beleid. Wij proberen daar echt bewust af te stellen met de lokale besturen, met andere organisaties en 
diensten omdat we wat afgesproken is in het kerntakendebat, au sérieux nemen. Dat is een van die 
elementen in het kerntakenbebat waar een toenmalig Vlaams parlementslid die ook gemeenteraadslid is 
in een relatief kleine gemeente in Oost-Vlaanderen en die ondertussen andere verantwoordelijkheden 
heeft, destijds namens VVSG aanwezig was, als ik mij dat nog goed herinner, Mijnheer de Gouverneur, 
maar dat was de tijd dat we ons nog echt moesten weren voor de provincies. Dat is dus het beste bewijs 
dat wij als provinciebestuur actief inspelen op de veranderde maatschappelijke eisen ten aanzien van 
landbouw. Landbouw heeft daar leren mee leven. Meer nog: landbouw heeft met die eisen vanuit de 
samenleving op een positieve manier leren omgaan en heeft daar ook kansen in gezien, bijvoorbeeld 
heel het idee rond de verbrede landbouw. Ik kom daar straks nog op terug.  
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Sp.a heeft verwezen naar het mooie voorbeeld van het fouragegebied. Dat is een schoon voorbeeld, 
maar collega De Vilder vergist zich: wij willen niet al die pluimen op onze hoed steken, het is niet de 
provincie die dat fouragegebied ingericht heeft. Het is de Provinciale Landbouwkamer, maar ik neem u 
dat niet kwalijk. Ik ben toevallig voorzitter van die Provinciale Landbouwkamer. Hoed af en andere hoed 
terug op.  
Groen!, samen met collega Heyndrickx en ook collega Nicole Van Duyse hebben vragen rond de 
rendabiliteit van de sierteelt. Zij wijzen terecht op het feit dat die sector onder druk staat. U hebt een cijfer 
gegeven van 19% stookkosten, een cijfer dat nog kan oplopen. We hebben deze week wat gewerkt, 
informeel, aan de begroting voor het Proefcentrum voor de Sierteelt. Ook daar zijn de stookkosten een 
belangrijk onderdeel van de kostprijs. Nu, het is trouwens niet alleen in de sierteelt, hetzelfde kan gezegd 
worden voor de groenteteelt en bij uitbreiding zelfs voor heel de sector land- en tuinbouw: energieprijzen 
zijn een probleem. De Europese regelgeving laat nog altijd niet toe dat we aan rechtstreekse inkomens-
steun gaan doen wat dat betreft. Nederlanders hebben wat dat betreft een bevoorrechte positie, ze 
hebben daar nog altijd gas, maar wij kunnen nog altijd niet aan rechtstreekse inkomenssteun gaan doen. 
Ik vestig wel uw aandacht op het feit - ik doe dat nu al - dat in het PCG in het lopende investerings-
programma voorzien is dat er nogal wat zal gewerkt worden rond energiebesparende maatregelen. 't Is 
precies of men had voorzien dat daarrond een probleem zou komen. Wij verwijzen naar het vervangen 
van schermdoeken, het onderzoek naar mogelijkheden tot opslaan van tijdelijke warmte. Op die manier 
denken we trouwens dat dat proefcentrum een voortrekkersrol kan blijven vervullen. Die problematiek is 
zeer actueel vandaag. Heet van de naald is ook dat de Vlaamse overheid recentelijk een 
onderzoeksproject bijkomend toegewezen heeft aan het PCS rond energiebesparende maatregelen. 
Hetzelfde kunnen we zeggen rond het Proefcentrum voor de Groenteteelt: daar volgt men gelijkaardige 
strategieën. Men denkt daar aan aan het prachtige project: het systeem van de gesloten kas. Ik hoop dat 
ooit lukt wat men daarmee beoogt. Ik probeer dat in mensentaal te vertalen: een hypermoderne techniek 
waarbij een glastuinbedrijf eigenlijk probeert nettoleverancier van energie te worden. Zeer interessant 
project, ik hoop dat daar ooit iets uitkomt. 

De concrete tussenkomsten. Nu gaat mijn tijd pas in, hé, Voorzitter. 
Collega De Roo, u hebt eigenlijk een nieuwe beleidsverklaring voor ons geschreven. Ik heb uw tekst 
naast onze beleidsverklaring gelegd en u hebt ze zelfs iets ruimer gemaakt. Ze is in elk geval niet in 
tegenspraak, integendeel, ze ondersteunt wat we vanuit de provincie beogen te doen. Wij vinden dat 
land- en tuinbouw nog altijd de ruggengraat is van het platteland, maar wij vinden wel dat daarnaast op 
dat platteland ook plaats is voor anderen. Wij denken dat je landbouw wat ruimer moet zien, wij vinden 
dat het niet alleen land- en tuinbouw is zoals we het nu kennen, maar dat het ook voor brede landbouw 
is.  

Duurzame landbouw, u weet dat we achter die optie staan. We hebben dat met zoveel woorden in de 
beleidsverklaring 2000-2006 geschreven, we hebben het uitdrukkelijk herhaald in de toelichting bij onze 
begroting 2006. Die sector verdient inderdaad wel meer. Het is economisch nog altijd een belangrijke 
sector, niet alleen om wat hij zelf rechtstreeks doet en betekent. Er zijn bijna 10 000 bedrijven in 
Oost-Vlaanderen. Ze hebben een belangrijk aandeel in de sierteelt, maar zijn ook belangrijk wat de 
toelevering en de verwerking betreft. Ik moet, wat de verwerking betreft, alleen maar verwijzen naar de 
belangrijke vleesverwerkende industrie in deze provincie.  

Over landbouw en natuur hebben we het al kort gehad. U zegt dat het argwaan oproept bij heel wat 
boeren en tuinders. Mijn ervaring zegt dat dit juist is, maar dat er meer en meer zijn die vanuit een 
positieve ingesteldheid samenwerken met de natuur. We moeten nog veel leren. We hebben trouwens 
een aantal interessante experimentjes opgezet vanuit de provincie of betoelaagd vanuit de provincie. 
Recentelijk was er nog een initiatief in Sint-Gillis-Waas om landbouwers met hun kennis van het terrein, 
met hun kennis van het materiaal, mee te betrekken om aan groenonderhoud in de gemeente te doen. 
Daar zitten kansen in. We moeten nog faire prijzen leren formuleren en afspreken, het is wat zoeken en 
tasten, maar men is daar toch serieus mee bezig.  
En uiteraard vinden we vanuit onze invalshoek landbouw dat land- en tuinbouwers actief moeten 
participeren in vele afbakeningsprocessen en natuurprocessen, maar ze moeten ook willen investeren in 
de overlegorganen. Willen ze gehoord worden, dan moeten ze aanwezig zijn en hun dossiers 
voorbereiden, maar op vele plaatsen loopt dat goed. Het is juist door een goede dossierkennis en een 
goede terreinkennis dat zij ook gehoord worden door andere partners in die projecten.  



 DEBATTEN 

Provincieraad van 24 november 2006 27 

Uw opmerking over ruimtelijke ordening kan ik alleen maar delen. U weet dat deze deputatie relatief, en 
ik denk, eigenlijk positief aankijkt tegen de afbakening van het agrarisch gebied. Wij zijn ook vragende 
partij om dat zo snel mogelijk te doen. Dat zou het voor ons ook gemakkelijker maken. Wij werken mee in 
een experiment dat vandaag loopt. Wij weten dat dit trager gaat dan oorspronkelijk bedoeld, maar wij 
hebben ons principieel akkoord verklaard om over die gebieden waarover geen discussie bestaat, niet te 
discussiëren. Ik ga nu niet zeggen of het gebied precies 670 000 hectare is. Het is waarschijnlijk iets 
minder groot, het gebied waarover geen discussie is. Maar we staan achter die visie en de collega voor 
ruimtelijke ordening inzake planning vertolkt die visie ook daar waar het pas heeft, hij weet wat dat betreft 
dat ik af en toe eens meekijk over zijn schouders.  

Waterbeheer. 
Een nieuw belangrijk domein voor de provincie. Collega Verleyen heeft het daar regelmatig over. Hij heeft 
daar ook middelen voor gevraagd.  
Het Prosesverhaal kennen we, maar onze rol daarin is eigenlijk beperkt. We ondergaan en voeren uit. 
Heel de problematiek van het waterbeheer en onze rol daarin is belangrijk. Collega Verleyen heeft daar 
trouwens extra middelen voor voorzien.  
Kleinschalige waterzuivering. 
Het Kenniscentrum Water bestaat nog altijd en draait nog altijd naar behoren. Al wat we rond water aan 
kennis verzameld hebben de voorbije jaren hebben we geconcentreerd in Kruishoutem.  
Erosiebestrijding. 
Daar hebben we vanuit de provincie goed onze rol gespeeld. We hebben een experimentje opgezet 
vanuit de dienst Land- en Tuinbouw. Dat loopt en anderen zijn daarin geïnteresseerd. Vooral milieu. We 
hebben gezegd: "Neem dat maar over." Ons interesseert minder wie het doet, dan wel dat het gebeurt. 
En voor mij als beleidsverantwoordelijke Land- en Tuinbouw is dat een goede zaak. Ik moet voor die 
centen niet meer vechten. Het is nu mijn collega van Leefmilieu die daarvoor zorg draagt. We weten dat 
de landbouw daarmee gediend is en eigenlijk de brede samenleving, want de erosiebestrijding is niet 
alleen een aangelegenheid voor de landbouw. We hebben daar onze rol gespeeld als motor en het spel 
draait. 

Het plattelandsbeleid. 
Hierop kom ik straks nog even terug als ik het over de vragen heb die mevrouw De Vos gesteld heeft.  

Tot slot, wat uw betoog betreft, kan ik verwijzen naar een boeiend project van duurzame land- en 
tuinbouw. Dat sluit ook een beetje aan bij wat mevrouw Gillis gezegd heeft. Wij dragen dat begrip hoog in 
het vaandel en we belijden niet alleen met de mond dat we daar interesse voor hebben.  
Wij betoelagen dit jaar vanuit de provincie vijf projecten, heel verscheiden, verschillende invalshoeken.  
- In het CLO (Centrum voor Landbouwkundig Onderzoek), departement plantengenetica, hebben we een 

project te optimaliseren van een azaleacollectie als potentieel voor de Oost-Vlaamse sierteelt. Wij 
proberen daar een azaleagenenpool actief te houden op basis van concrete wetenschappelijk 
verantwoorde teelttechnische parameters omdat dit voor de toekomst belangrijk is. Dat is niet direct 
economisch rendabel, maar het is belangrijk voor de toekomst.  

- Afvalstoffen op het land- en tuinbouwbedrijf.  
Een project van de Landbouwkamer, door ons betoelaagd. We willen boeren bewust maken van die 
problematiek. Dat gaat van chemische stoffen tot en met het vuile plastic en het gebroken glas. Wij 
willen hen ook de weg tonen hoe ze die afvalstromen kunnen voorkomen en wij wijzen op de wettelijke 
haalbare en betaalbare alternatieven.  

- Milieuregistratie is een derde project als basis voor een duurzame sierteelt. Een project samen met het 
Vlaams Milieuplatform.  

- Promotie van korteketenverkoop, thuisverkoop. Een project van de vzw De Loods waarbij we de 
productie en de verkoop van zelfgeteelde groenten willen promoten, groentenabonnementen willen 
versterken en daarbij de afzet ook breder laten gaan naar restaurants, naar groentenwinkels en 
natuurwinkels. Ge kunt zeggen dat we ons daarmee moeten bezighouden. Daarover is discussie 
mogelijk, maar als wij het vandaag niet doen, is de kans groot dat het niet gebeurt. Als anderen het 
morgen willen doen, mogen ze het gerust overnemen. Zolang het zinvolle initiatieven zijn die anderen 
niet nemen en wij wel, staan we erachter bij wijze van experiment. Als dat een paar keer gelopen heeft, 
moet men zijn plan trekken, moet men voldoende geleerd hebben.  

- Alternatieve substraten in de groententeelt is een project in Kruishoutem.  
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Ik kan er zo nog veel opnoemen, maar ik ga ermee stoppen. Het is bij wijze van voorbeeld, want anders 
word ik straks op mijn vingers getikt.  

Collega Riet Gillis.  
Ik heb al een paar elementen aangeraakt. Serreteelt is belangrijk voor Oost-Vlaanderen. In 
Oost-Vlaanderen beslaat dit 600 hectare. U hebt de cijfers ook gegeven, ik moet die niet herhalen. 
Grootste deel uiteraard is voor sierteelt in onze provincie, want drie vierde van het glasareaal is voor de 
sierteelt.  
Productiewaarde is belangrijk. Het grote probleem is dat we niet rechtstreeks kunnen ingrijpen, 
rechtstreekse inkomenssteun is onmogelijk. We kunnen alleen via onze betoelaging voor de proefcentra 
proberen mee te denken om alternatieven te zoeken.  

Ruimtelijke ordening in de glassector. 
Wij hebben in Oost-Vlaanderen samen met de VLM een studie afgerond om de meest geschikte locaties 
te zoeken. Op 3 oktober heeft daarover een informatienamiddag plaatsgehad waarbij we ook de 
gemeentelijke diensten voor Stedenbouw en Ruimtelijke ordening betrokken hebben. Ik hoop dat ik u 
voldoende elementen gegeven heb en dat ik u niet teleurgesteld heb, want er waren nogal veel punten in 
uw tussenkomst. Met andere woorden: wij laten de tuinders niet aan hun lot over, maar wij zijn een 
bescheiden niveau met bescheiden middelen. In onze begroting is slechts een klein percentage voorzien 
voor de land- en tuinbouw, bijna 1.6 %. We moeten roeien met de riemen die we hebben, maar een van 
de prioriteiten waarop we bewust inzetten, is onderzoek: PCS, PCG.  

Mevrouw Van Duyse, de relatie land- en tuinbouw en landschap.  
Over duurzame landbouw heb ik al een paar elementen gegeven .Ik verwijs trouwens bijkomend naar 
een nieuwsbrief van het PCG. Het is eigenlijk een soort themanummer met de titel "Duurzaam boeren 
naar 2010". Daarin gaat het onder meer over waterzuivering, duurzame waterbevoorrading, milieuzorg in 
de landbouw, meten is weten, gewasbescherming, niet te veel producten gebruiken, wijs omgaan met 
bemesting, enz. 
We hebben goede ervaringen met landschap. We hebben verschillende dingen: we hebben onze 
klassieke erfbeplanting waarvoor opnieuw middelen voorzien zijn met een tweesporenbeleid. Enerzijds, 
een beleid met rechtstreekse betoelaging vanuit de provincie in het kader van een aantal acties 
ruilverkaveling, een aantal andere via de Landbouwkamer. Op termijn zal dat allicht ook door de provincie 
gebeuren. Heel belangrijk is dat wij nog altijd bewust proberen collectieve acties erfbeplanting op te 
zetten omdat wij op die manier niet alleen het individuele bedrijf bereiken, maar ook omdat wij een 
landschapsinkleding krijgen in een ruimere omgeving. Het is trouwens ook goedkoper en efficiënter voor 
ons wanneer we onze architecten naar een streek kunnen sturen waar ze ineens een 30-tal plannen 
kunnen maken dan wanneer ze telkens 30 individuele dossierkes moeten doen.  
Wij hebben een ander interessant project 'Boeren bouwen aan het landschap', 'Samen met landbouwers 
de natuur beheren'. Er is grote belangstelling voor het landschap bij het ruime publiek. Wij, van land- en 
tuinbouw, vinden dat wij op die vraag moeten inspelen, dat wij daarrond inspanningen moeten doen en 
dat doen we nog altijd bewust.  

Duurzaamheid kwam bij u en ook bij mevrouw Gillis ter sprake: welke elementen hebben we, welke zijn 
de instrumenten waarover we beschikken? Ik noem er een paar op ...  

Rumoer 

Indertijd, toen ik les gaf en er kwam wat geroezemoes, dan begon ik wat stiller te spreken en op een 
bepaald moment zweeg ik zelfs ... Dat marcheert.  

Ik geef een zestal voorbeeldjes van welke instrumenten wij inzetten rond duurzame land- en tuinbouw. 
1. We hebben het reglement 'duurzame ontwikkeling' dat diverse initiatieven vaak bij wijze van 

experiment betoelaagt. Dit jaar: afvalstoffen op het land- en tuinbouwbedrijf, duurzame sierteelt, 
thuisverkoop biologische groenten, duurzame substraten, hergebruik van drainwater. 

2. In onze Oost-Vlaamse proefcentra: onderzoek naar nieuwe milieuvriendelijke teeltmethodes. 
3. Onze dienst Land- en Tuinbouw participeert in een Interreg-project dat werkt rond erosiebestrijding en 

erosiepreventie. Wij werken mee met het aanleggen van demovelden. 
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4. Men kan reeds meer dan tien jaar terecht bij onze dienst Land- en Tuinbouw voor de erfbeplanting, 
daar hebben we een ruime ervaring mee.  

5. wij hebben inmiddels dat Kenniscentrum Water uitgebouwd waar we alles samenbrengen wat rond 
water op het landbouwbedrijf gebeurt.  

6. Recenter: initiatieven rond agrarisch natuurbeheer en wij werken aan het opstellen van goede 
beheersovereenkomsten. 

Collega De Vos en plattelandsontwikkeling.  
Uw vraag was kort en bijzonder concreet. Wat doen wij allemaal? Wel, wij hebben vandaag, als ik mij niet 
vergis, een 20-tal projecten goedgekeurd gekregen door de minister waarvan een aantal die we zelf doen 
vanuit de provincie, vanuit diverse diensten. Dat zijn, denken we, allemaal zinvolle initiatieven. Het feit dat 
de minister onze rangschikking overgenomen heeft op één na, illustreert dat onze medewerkers dat op 
een serieuze manier gedaan hebben. De deputatie heeft onmiddellijk die voorstellen gefiatteerd. We 
moeten al goed beslagen ten ijs komen om dat anders te gaan doen, maar het illustreert dat men zijn 
werk goed gedaan heeft. Het zijn middelen die zinvol ingezet worden.  
Ik kan u natuurlijk een lang verhaal geven over hoe dat we dat allemaal doen.  

Er zijn de fameuze 3 G's: we werken Gebiedsgericht, we werken op een Geïntegreerde wijze, wij werken 
Gedifferentieerd.  
- Geïntegreerd: meerdere sectoren en bestuursniveaus werken samen.  
- Gedifferentieerd: we werken specifieke oplossingen uit, maar houden rekening met de verschillende 

potentionaliteiten die er in een streek of op een bepaalde plaats zijn.  
- Gebiedsgericht: uiteraard verwijzen we naar de schaal en naar de behoefte van de lokaliteit waarop iets 
plaatsvindt.  

Wij hebben dit jaar 26 projecten, vorig jaar hadden we er 21. Er zijn dan ook een aantal onderzoeken 
lopende in de marge van dat plattelandsbeleid.  
- We werken aan de opmaak van een nieuwe nota Plattelandsbeleid over de globaliteit van onze 

provincie.  
- We hebben het Interbestuurlijk Plattelandsoverleg waarbij we als provincie betrokken zijn.  
- We hebben een onderzoek naar het 'Platteland met toekomst' dat lopende is.  
- Er is het PDPO-project 'Oost-Vlaams Buitengoed Onder De Loep' en we zijn nu al bezig met het 

opmaken van een nieuw PDPO-project 2 voor de programmeringsperiode 2007-2013. We hebben daar 
in de vorige commissie Landbouw een uitvoerige bespreking aan gewijd. U had toen uw vraag al 
ingediend en zodoende was ze een beetje te vroeg beantwoord in de commissie. Aangezien ze was 
ingediend, mag ze ook op enige belangstelling rekenen in deze zitting.  

Ik denk dat het weinig zin heeft om u een overzicht te geven van die 26 projecten, maar u zult met mij 
vaststellen dat heel onze provincie daardoor gedekt is. Het zijn projecten die verspreid zijn over heel onze 
provincie. Het zijn geen dure projecten. Het zijn er 26 waarvan de kostprijs meestal niet hoog oploopt en 
daar waar de kostprijs hoog oploopt, hebben we een beperkte cofinanciering voorzien vanuit de 
provincie.  

Collega Marc Heyndrickx heeft twee vragen gesteld waarvan ik de ene vraag over de betoelaging van het 
proefcentrum al voor een stuk beantwoord heb. De rest van het antwoord zal ik geven wanneer ik de 
vraag van de heer De Cuyper beantwoord.  
Uw tweede vraag over de betoelaging van het Proefcentrum voor de Sierteelt ligt in dezelfde lijn. U heeft 
drie concrete vragen. 
1. Is er volgens de deputatie een tekort aan gekwalificeerd personeel in het PCG?  
 Dat is een vraag die men in het PCG zelf moet beantwoorden, maar ik denk dat er geen tekort is aan 

gekwalificeerd personeel. Integendeel, daar is niet alleen gekwalificeerd, maar ook zeer gemotiveerd 
personeel aanwezig. 

2. Vindt u het nodig om de werkingstoelage in de volgende jaren te verhogen?  
Ik weet dat niet, de begroting 2007 zal het werk zijn van een volgende deputatie. Ik weet niet hoe die 
zal samengesteld zijn. Ik hoop dat ik nog mag meedoen, maar je weet nooit. We moeten eerst nog 
ons examen doen en niet alleen dat: er zijn ook nog een aantal andere stappen te nemen: 
coalitievorming en vertrouwen in de eigen partij om voorgedragen te worden. Ik weet het dus niet. 
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Vandaag vind ik dat de werkingstoelage die we geven, verantwoord is en dat ze eigenlijk aan de reële 
nood beantwoordt. Vragen staat natuurlijk vrij en het refuseren staat erbij. Je moet telkens wikken en 
wegen en afwegen. Je weet dat we ongeveer een constante hebben in onze betoelagingspolitiek en 
dat we af en toe eens, naargelang de noodzaak en de investeringsvragen, het ene wat verhogen, het 
andere gelijk houden of wat laten zakken.  
Dit jaar hebt u met mij kunnen vaststellen dat de betoelaging aan het PCG eigenlijk gelijk blijft wat de 
investeringen betreft en dat we voor het PCS prioritair gewerkt hebben. Ik heb in de commissie al 
uitgelegd waarom dit is. Ik geef nu al een stukje antwoord op de vragen over het PCS zelf. De 
infrastructuur in het Proefcentrum voor de Sierteelt is ouder. Wij moeten daar dus meer 
onderhoudsvesteringen doen. Wij moeten daar bijvoorbeeld een nieuwe klimaatscomputer kopen en 
wij vinden dat we dat mogen vertalen en daarom prioriteit geven. Persoonlijk ben ik van oordeel dat 
het Proefcentrum van de Groententeelt groot genoeg is: we hebben de terreinoppervlakte verdubbeld 
en we zullen nog een kleine loods bouwen, maar voor het overige moeten er geen nieuwe 
infrastructuren bijkomen. Wat we hebben, moeten we goed en optimaal onderhouden. Vandaar dat ik 
van oordeel ben dat we toekomen. 

3. Welke financiële afspraken of verplichtingen zijn er tussen de overheden?  
 Afspraken zijn er eigenlijk niet, behalve dat we op het einde van de vorige legislatuur van de Vlaamse 

regering een paar gesprekken gehad hebben met zowel mijnheer Tavernier als met zijn voorganger 
om te bekijken of we niet tot een betere afstemming moesten komen.  

 Waarom hebben we deze gesprekken gevoerd? Omdat het vooral onze zorg is om continuïteit te 
waarborgen. Je kunt maar continuïteit waarborgen als die instellingen minstens voor een paar jaar 
weten waar ze aan toe zijn. Dat is van kapitaal belang. Daarom is het goed te weten wat de Vlaamse 
overheid gaat doen en wat de provinciale overheid gaat doen. In het laatste subsidiebesluit van de 
Vlaamse regering - dat vandaag nog geldt - zijn er een soort informele afspraken vastgelegd. Wij 
voldoen aan die afspraken. Bedoeling is dat er een voldoende basisfinanciëring is om in de Vlaamse 
proefcentra en proeftuinen een voldoende grote knowhow vast te houden. Wij moeten een aantal 
vaste personeelsleden kunnen houden. Er mag een deel zijn dat afhankelijk is van projecten. Dat is 
goed, dat brengt dynamiek mee. Als je echter hoofdzakelijk afhankelijk bent van tijdelijke projecten 
dan kun je soms voor vreselijke verrassingen staan.  

 Wat de provincie betreft wij hebben ons voor deze legislatuur duidelijk gehouden aan de informele 
afspraken. Wat de volgende legislatuur geeft, weet ik het niet en daartoe kan en wil ik mij ook niet 
binden.  

Collega De Cuyper en het PCS. 
Ik heb het volledige investeringsprogramma van het PCS bij, maar ik ga dat niet oplezen, want dat zijn 
allemaal cijfers. Ik ben toevallig voorzitter van het PCS en zodoende weet ik dat er een investerings-
programma op het PCS bekend is dat loopt tot 2009 en dat ook ingediend is bij de Vlaamse overheid, 
maar waar we nog geen volledige goedkeuring voor hebben. Onze engagementen tot nu toe hebben we 
gehouden. Voor 2006 steken we een tandje bij omdat we juist in een scharnierjaar zitten. Wij hebben nog 
geen zekerheid over het nieuwe investeringsprogramma tot 2009 vanuit de Vlaamse overheid, maar een 
aantal dingen zijn dringend en noodzakelijk en daarvoor zal dat extraatje dienen dat de provincie 
gegeven heeft of zal geven als je die begroting goedkeurt op het einde van de zittingen. Ik ga er 
redelijkerwijs van uit dat dit gebeurt. Beschouw het niet als een autoritaire opmerking, maar als in ons 
democratisch systeem die begroting niet goedgekeurd wordt, dan is hier een groot probleem.  
Collega De Cuyper, ik hoop dat ik u geen oneer aangedaan heb door het daar zo kort over te hebben, 
maar u hebt reeds een aantal elementen van antwoord gekregen bij de algemene inleiding en ook in de 
commissie. 

Ik zal ruim binnen mijn tijd zijn, Mijnheer de Voorzitter. Krijg ik dan een bonus voor een volgende 
bespreking? Dank u, dat is genoteerd.  

Collega De Roo, de ratten.  
Ik ben blij dat u die vraag stelt. Waarom? Omdat we positief nieuws hebben. De muskusrattenpopulatie is 
quasi onder controle in Oost-Vlaanderen. Waaruit blijkt dat? Wel wij vingen 17 698 ratten in het jaar 2000. 
In het jaar 2005, tot en met september, slechts 2 225. Je zou nu kunnen zeggen: "Hoe minder je er vangt, 
hoe meer er blijven zitten." Zo marcheert dat niet. Hoe minder we er vangen, hoe minder er zitten. Dat is 
eigenlijk de regel. Collega Van Der Meiren zegt spottend: "... hoe slimmer dat die ratten geworden zijn."  
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U hebt in die zin wel een beetje gelijk: hoe slimmer onze vangers moeten worden, hoe minder ratten er 
zitten, hoe meer gekwalificeerd personeel we nodig hebben.  
Het is belangrijk om erbij te zijn, want zo'n beestjes, ik heb de cijfers niet bi,j maar ik geloof dat die meer 
dan vijf keer per jaar kunnen jongen. Elk jong kan reeds na zes of zeven weken zelf aan de kweek 
beginnen. Jij bent een wiskundige, collega Verleyen, dus gok en u kunt onmiddelijk uitrekenen tot welke 
desastreuze gevolgen dit aanleiding geeft. Maar goed, we hebben dus resultaten bereikt op het terrein.  
Hebben we daaraan meegewerkt als provincie? Uiteraard, we hebben de gemeenten permanent bewust 
gemaakt via onze eigen medewerkers van de provincie: een industrieel ingenieur die de boer opgaat en 
gaat controleren en twee muskusrattenvangers die vooral de controles doen bij de gemeenten en 
opleidingen geven. En dan hebben we onze eigen vzw RATO opgericht die tegen commerciële prijzen 
diensten levert aan gemeenten die niet meer zelf voor de bestrijding willen instaan. We hebben op termijn 
waarschijnlijk één probleem: hoe beter die vzw werkt en hoe beter ze haar contractuele verplichtingen 
nakomt in de gemeenten waar ze werkt, hoe groter het risico is dat die gemeenten hun contracten gaan 
stopzetten omdat ze rattenvrij geworden zijn.  
Vandaar dat de vzw RATO een soort tweedegeneratiecontracten wil maken. Met die gemeenten die 
rattenvrij zijn aangezien ze goed samengewerkt hebben met ons, moeten we een vervolgcontract kunnen 
maken voor onderhoud. Ik zie sommige burgemeesters in de zaal instemmend knikken. Ik denk dat we 
dat moeten doen en dat we misschien zelfs een hoger tarief zullen moeten maken voor die gemeenten 
die er jaren hun voeten aan geveegd hebben, want dat zijn gemeenten waaraan we vandaag verliezen 
als we daar op het terrein gaan. 

Tweede luik: de bruine en de zwarte rat.  
De muskusrattenpopulatie is gedaald, maar wij stellen vast dat er een nieuw probleem groeit. Een 
immens probleem. U hebt voorbeelden gegeven bij boeren, maar het is overal een probleem. Het is een 
vreselijk probleem aan het worden, ook in het kader van de volksgezondheid. Muskusratten zijn eigenlijk 
zeer propere beesten en voor de volksgezondsheid niet te gevaarlijk. Het zijn wel economisch zeer 
ambetante beesten omdat ze dijken ondergraven, grachtenstelsels kapot maken.  
Bruine ratten zijn echter voor de volksgezondheid een probleem. Ook de zwarte rat, en die populatie 
neemt toe. De meeste gemeentebesturen weten niet hoe ze het moeten aanpakken. Eigenaardig is dat 
de wetgever wel een verplichting opgelegd heeft om de muskusrat te bestrijden, maar dat ze zegt dat de 
bruine en zwarte rat door de particulier moeten bestreden worden. En wij leven in een samenleving dat 
mensen niet meer weten hoe ze ratten moeten vangen. Vroeger wisten de mensen dat, niet alleen de 
boeren, maar ook andere mensen. Ze wisten hoe ze een val moesten zetten, hoe ze een afvalkot proper 
moesten maken, want het is vooral daar waar er wat brol samenligt dat die beestjes gaan zitten. Vooral in 
deze periode komen ze binnen, let dus op. Vandaag vindt men het evident dat de gemeente dat doet. Je 
moet eens spreken met technische medewerkers van de gemeente: als er zo'n rattenplaag in uw 
gebuurte uitbreekt, verspreidt zich dat razendsnel. Dan komen ze naar de gemeente en eigenlijk zou de 
gemeente moeten zeggen: "gij moet dat doen." Er zijn al een aantal gemeenten die daarover ook 
contracten afsluiten met de vzw RATO. Dat is geen opdracht voor de brandweer.  
Wij willen een kader opmaken rond communicatie, informatie en deskundigheid. Trouwens, de vzw RATO 
en onze eigen provinciale dienst Land- en Tuinbouw hebben in de loop der jaren enige specialisatie 
opgebouwd en hebben ook nogal wat vormingen georganiseerd. Wij organiseren ook opleidingen voor de 
gemeenten, in samenspraak met de Oost-Vlaamse Bestuursacademie, over hoe je aan rattenbestrijding 
moet doen, hoe je fuiken moet maken en dergelijke.  

Een derde terrein zijn de zogenaamde invasieve exoten.  
We hebben daar twee soorten in.  
Ten eerste de exoten als plant, op waterlopen. Wij inventariseren ze eigenlijk gratis vanuit de dienst 
Land- en Tuibouw. Die mensen zijn toch op het terrein, zij kennen alle waterlopen tweede categorie. Wel, 
we hebben de dienst opdracht gegeven om de locaties van die exoten te inventariseren, want dat zijn 
dingen die je onmiddellijk letterlijk bij de wortel moet aanpakken. Collega Verleyen weet hoeveel geld we 
in onze begroting moeten voorzien om sommige van die speciale netelsoorten te verdelgen.  
Er zijn ook nog andere exoten die heel veel schade berokkenen aan de landbouw: de ganzen. Vandaar 
het experimentje dat we nu hebben in het Meetjesland: we laten die ganzen op een terrein komen en zo 
berokkenen ze minder schade in de omgeving. Zo een bende Canadese ganzen op uw terrein eet niet 
alleen alles op, maar doet ook nog andere dingen die vreselijk ambetant zijn en die milieuhygiënisch niet 
al te verantwoord zijn: zij laten het nitraatgehalte enorm stijgen in de omgeving. Dus ook wat dat betreft, 
proberen we onze deskundigheid in te zetten.  
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In Nederland is het heel simpel wat dat betreft. Soms kun je van de realistische aanpak van Nederlanders 
iets leren. Als er te veel van die ganzen zijn, dan mag je ze in Nederland vrij schieten. Wij hebben daar 
andere regels voor. Bij ons gaat dat wat moeilijker.  

Geconcludeerd: wij blijven met onze vzw een opvangnet. De gemeenten kunnen op ons beroep doen om 
een professionele rattenbestrijding te organiseren daar waar ze het zelf niet meer kunnen of willen 
uitvoeren. Wij proberen onze deskundigheid over rattenbestrijding te actualiseren en te optimaliseren om 
ten minste aan onze wettelijke opdracht te voldoen, maar we doen in feite meer dan onze wettelijke 
opdracht. Gemeenten, en vooral de Oost-Vlamingen, kunnen daar maar beter van worden. De vos en de 
Canadese gans staan in Nederland op de landelijke vrijstellingslijst. Daar is dat een zeer eenvoudige 
procedure. Wij hebben onze experimenten in Watervliet. 
Mijnheer de Voorzitter, ik ben ruim binnen mijn tijd gebleven, denk ik. Het is natuurlijk zo dat ik niet op alle 
details ben kunnen ingaan, maar als er nog vragen zijn: ik ben ter beschikking van de raadsleden. 

Applaus 

De heer Joris 

Ik ben geen specialist inzake ruimtelijke ordening of sierteelt of azalea's of andere bloemen, maar het 
heeft mij een beetje geërgerd dat de groenen zich nu pas realiseren dat de stookolieprijzen stijgen, terwijl 
zij zelf - door hun jarenlange hetze tegen kernenergie met een heleboel onwetenschappelijke paniek-
zaaierij - de nucleaire sector in verschillende landen in Europa kapot hebben gemaakt en de 
olieproducerende landen de vrije teugel hebben gegeven om nog hogere prijzen te vragen. En in België 
zijn de liberalen en de socialistische partij blindelings meegestapt met die paniekzaaierij. Vandaag en 
gisteren stond in de krant dat de nucleaire industrie in België kapotgemaakt is. Reken er maar op dat de 
oliesjeiks en de olieverkopende landen zich in de handen zullen wrijven en dat de tuinbouwsector niet de 
enige zal zijn die in grote moeilijkheden zal komen en duizenden jobs zal verliezen door onbeheersbaar 
stijgende olieprijzen. Met dank aan Groen! 

Rumoer 

De heer Van Hecke 

Mijnheer de Voorzitter, ik ben eigenlijk verrast. Ik wist niet dat Groen! of Agalev zoveel macht had dat die 
oliesjeiks gevolg gegeven hebben aan onze initiatieven in Vlaanderen en in België en dat nu gans de 
wereldeconomie op instuiken staat omdat die stookolieprijzen zo stijgen. En dat is allemaal onze schuld. 
Awel, ik wist echt niet dat wij zoveel macht hebben.  

De heer Heyndrickx 

Nog een korte vraag aan de gedeputeerde. Ik had graag geweten of er, zoals in bepaalde landen, 
onderzoek gebeurt naar het gebruik van warmte-energie van een centrale - daarom geen kerncentrale - 
in de sierteeltsector. Is er in Oost-Vlaanderen ooit een studie geweest over de verwezenlijking hiervan?  

De heer gedeputeerde Vercamer 

Er zijn daarrond studies en zelfs experimenten geweest. We hebben experimenten gehad in de omgeving 
van Kluisbergen, dat was geen kerncentrale. Dat is trouwens de basis geweest van het ontstaan van het 
Proefcentrum voor de Groententeelt. Het waren experimenten in samenwerking met de GOM toen de 
GOM nog mocht investeren in een aantal dingen. Het economisch rendement daarvan was echter 
twijfelachtig. Men heeft zelfs geprobeerd om er asperges te kweken. Er zijn vooral experimenten geweest 
rond pisicultuur - maar dat behoort ook tot de agricultuur - in de omgeving van de kerncentrale in Doel. 
De rendabiliteit van veel van die dingen laat te wensen over. We mogen onze wensen niet altijd voor 
werkelijkheid nemen. Het klinkt allemaal goed, maar de schaal waarop ge werkt is belangrijk: het moet 
rendabel zijn op brede schaal, want op den duur ga je veel meer steken in onderzoek dan wat het ooit 
kan opbrengen. 
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Eerste gedeputeerde Marc De Buck 

PROVINCIALE ADMINISTRATIE 

P. 46: CENTRALE ADMINISTRATIE – ALGEMENE WERKINGSKOSTEN: TUSSENKOMST OVER DE SUBSIDIES AAN DE 
VVP 

De heer Stevenheydens  

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Het was eventjes zoeken in de begrotingsstukken, maar in de toelichting konden we vinden dat de 
dotaties van de provincies aan de VVP geïndexeerd worden en dat er volgend jaar voor Oost-Vlaanderen 
een begroot bedrag van 190 218 EUR zal besteed worden. Wat gaat men daar volgend jaar mee doen? 
Onze vertegenwoordigers van de provincie in de VVP zullen daar misschien wel een antwoord op weten, 
zeker de deputatie.  
Wat gaat er onder meer gebeuren met de huisvesting van de VVP? En, veel belangrijker, welk bedrag 
gaat men via de VVP besteden aan de provincieraadscampagnes? Ik heb begrepen dat de VVP daarover 
toch wel een aantal ideeën heeft.  
Wordt hierbij ook rekening gehouden met de campagnes van de hogere overheid? Vlaanderen is nu 
bevoegd - vroeger was dat de federale overheid - en die gaat al miljoenen euro's besteden aan de 
gemeente- en provincieraadsverkiezingen. Wordt ervoor gezorgd dat er geen overlappend werk wordt 
geleverd?  

De jongste jaren, en dat heeft ook invloed gehad in het gemeente- en provinciedecreet, is er heel veel 
aandacht gegaan naar de man-vrouwvertegenwoordiging in zowel de gemeenteraden als de 
provincieraden. Wij menen dat men de democratie in die mate misvormd heeft door met de regel voor de 
dag te komen dat vanaf de volgende verkiezingen niet meer dan 50% van de kandidaten van hetzelfde 
geslacht mogen zijn. Daar kun je toch wel een aantal vraagtekens bij plaatsen, want partijen waar de 
meerderheid van de kandidaten uit vrouwen bestaat, zullen de vrouwen binnen hun partij moeten 
discrimineren. Ze zullen moeten zeggen: "Sorry, jullie kunnen niet opkomen, want we hebben al genoeg 
vrouwen. We zoeken eigenlijk mannen." Andere partijen dan weer - en ik denk ook aan de onze - zullen 
het al meegemaakt hebben dat de kandidaten voor 70 à 80 % mannen zijn en voor 20% vrouwen. Dan 
moet je aan die mannen zeggen: "Het is spijtig, jullie kunnen niet opkomen. Ofwel laten jullie je 
ombouwen tot vrouw of in het beste geval motiveren jullie je echtgenotes om op de lijst te staan." Dat zijn 
toch allemaal problemen waarmee je geconfronteerd wordt bij de verkiezingen.  
In sommige kleine gemeenten waar een bepaalde partij in de gemeenteraad de volstrekte meerderheid 
heeft met heel veel mannen, zullen ze tegen de huidige verkozenen moeten zeggen: "Sorry, maar voor 
sommigen van jullie zal er geen plaats meer zijn op de lijst." Ik vind dit een ver doorgedreven regel.  

Het belet echter niet dat we de volle aandacht moeten hebben voor het feit dat vrouwen - zeker in de 
provincieraad van Oost-Vlaanderen - ondervertegenwoordigd zijn. Maar niet enkel de vrouwen.  
Uiteindelijk moet de provincieraad een weerspiegeling zijn van de maatschappij en in de maatschappij 
zijn niet enkel geslachten aanwezig, maar ook beroepscategorieën.  
Er zijn een een aantal studies hierover uitgevoerd en die zijn interessant. Ik word elk jaar uitgenodigd op 
de congressen over de lokale en regionale politiek en daar heb ik gehoord dat momenteel in de provincie 
Oost-Vlaanderen 40% van de beroepsbevolking arbeider is. Van die 40% zit er op basis van de cijfers 
van 1994 niemand in de provincieraad van Oost-Vlaanderen.  
We zien ook dat de landbouwers ondervertegenwoordigd zijn. We hebben gelukkig nog een aantal 
mensen in de provincieraad die op een of andere manier voeling hebben met de landbouwsector. Dat is 
zeer interessant tijdens de debatten, maar men zit men een ondertegenwoordiging.  
Hetzelfde geldt voor de industriëlen en de beheerders: zij maken 11% van de beroepsbevolking uit in 
Oost-Vlaanderen. In 1994 maakte slechts 2% deel uit van de provincieraad.  
Een sector die wel goed vertegenwoordigd is in de provincieraad, is het onderwijzend personeel. We 
hebben 5,5% onderwijzend personeel in Oost-Vlaanderen. 20% van de provincieraad in 1994 bestond uit 
onderwijzend personeel.  
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Ook de bedienden, en dan vooral de ambtenaren die op een of andere manier gelinkt zijn aan een 
politieke partij - ik ben daar zelf een voorbeeld van - of aan een of andere politieke zuil: vakbond, 
ziekenkas, zijn oververtegenwoordigd in de provincieraad: 50% van de provincieraad bestaat uit zulke 
mensen.  

Men heeft de jongste jaren altijd de discussie man-vrouw gevoerd, maar deze discussie werd nooit 
gevoerd voor een aantal sectoren die hier niet of ondervertegenwoordigd zijn waardoor we in bepaalde 
belangrijke debatten met een gebrek aan vakkennis zitten.  
Het besluit van de professor die het onderzoek heeft gedaan, is dat de samenstelling van de 
Oost-Vlaamse provincieraad niet de weerspiegeling is van de bevolking waarvan zij de belangen moet 
verdedigen. Mijn pleidooi is niet dat er op de lijst een plaats moet voorbehouden worden voor een 
landbouwer en tien plaatsen voor arbeiders en zoveel plaatsen voor bedienden zoals men bij de 
man-vrouwdiscussie doet. Mijn pleidooi is dat er een volwaardig statuut zou zijn voor het 
provincieraadslid en dat zowel man, vrouw, arbeider, bediende, iedereen de mogelijkheid zou hebben om 
zijn hoofdtaak te combineren met de functie van provincieraadslid.  

De provincie voorziet bijna 200 000 EUR aan de VVP om campagnes te voeren errond, men heeft de 
discussie kunnen voeren bij het provinciedecreet. Mijn vraag is om in die campagnes toch ook aandacht 
te geven aan zulke zaken.  
Dank u.  

De heer gedeputeerde De Buck 

De vraag staat eigenlijk los van de andere vragen in verband met de sector Economie. Ik zou daar dan 
ook graag nu op antwoorden, Mijnheer de Voorzitter.  
De campagne van de VVP.  
Het is zo dat de VVP een soort bewustmakingscampagne plant naar de provincieraadsverkiezingen toe 
waarop alle domeinen waarop de provincie actief is, zullen toegelicht worden. Een specifieke 
doelgroepencampagne als dusdanig is niet gepland. Er wordt jaarlijks een budget voorzien dat 
opgespaard wordt voor die verkiezingen en volgens de gegevens die ik heb gekregen van een lid van het 
uitvoerend bureau van de VVP zou het gaan over maximum 250 000 EUR voor die campagne. Daarover 
zal er uiteraard overleg zijn met de provinciale communicatiediensten.  

Ik zou ook iets willen zeggen in verband met de voorstellen van de collega. De collega heeft zich 
gedocumenteerd, hij gaat uit van reële cijfergegevens. Het is een tussenkomst die steunt op een realiteit 
die we niet kunnen ontkennen, maar we kunnen ons wel afvragen: "Moeten we in ons kiesstelsel 
werkelijk een soort corporatisme inbouwen?" Er zijn in de geschiedenis een aantal voorbeelden van 
corporatistisch georganiseerde maatschappijen. Ik zal daar niet verder op ingaan, maar ik denk niet dat 
dat het ideale systeem is. Ik wil de collega erop wijzen dat aan ons huidig kiessysteem ook tientallen 
jaren is gewerkt om te komen tot een algemeen stemrecht. Dat is ook iets waar constant voor gevochten 
is en waar de vrouwen eigenlijk pas na de Tweede Wereldoorlog volledig tot hun recht gekomen zijn. 

De collega heeft het over een aantal praktische zaken zoals de samenstelling van de lijsten. We zouden 
daarover anekdotes kunnen vertellen, maar ik ga dat niet doen. Collega Dekimpe en ikzelf verkeren in de 
comfortable positie dat er in ons kiesdistrict waarschijnlijk te veel vrouwen zullen zijn voor de lijst van de 
volgende verkiezingen. Ik weet niet of dit door ons komt of aan ons district, maar wij vleien ons in dat 
vooruitzicht en men zal daar creatief moeten mee omgaan.  
We staan inderdaad voor een vorm van positieve discriminatie met een wettelijke basis. Moeten we 
andere vormen van positieve discriminatie gaan invoeren? Ik ben daar geen voorstander van. Ik denk 
eerder dat we de maatschappij gewoon haar gang moeten laten gaan. We hebben een algemeen 
stemrecht en het is aan de partijen om ervoor te zorgen dat er doorstroming komt binnen een geleding en 
dat ze voldoende de stem laten horen van diegenen die zij horen of beweren te verdedigen. Ik denk dat 
iedere partij een beetje in eigen boezem moet kijken om te zien of zij daaraan voldoet. Nogmaals, de 
vraag stellen is gemakkelijker dan ze te beantwoorden, dat moet ik toegeven. 
Dank u. 
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De heer Stevenheydens 

Heel kort.  
Ik heb het ook gezegd in mijn vraagstelling: ik pleit niet voor het corporatisme, ik pleit ook niet voor 
regels. Ik pleit voor hetgeen men de laatste jaren eigenlijk verwaarloosd heeft en dat is dat men het 
mandaat van provincieraadslid veel meer ondersteuning had moeten geven en dat men tot een 
volwaardig statuut had moeten komen, dát was de oplossing geweest.  
Die discussie is nu gedeeltelijk gepasseerd, maar elke discussie kan opnieuw geopend worden. Omdat 
men het enkel maar heeft over de vertegenwoordiging man-vrouw, wil ik dit item toch sterk naar voren 
brengen. Jullie zitten in de VVP. Breng dat eens onder de aandacht. 

De heer gedeputeerde De Buck 

Mijnheer de Voorzitter, de interpellant heeft duidelijk zijn beste kogels gespaard voor de tweede ronde, 
want voor de ondersteuning van het statuut van provincieraadslid zijn heel veel supporters aanwezig in 
dit halfrond.  
Dank u. 

EXTERNE BETREKKINGEN 

P. 100: COFINANCIERING INTERREG III-PROJECTEN: VRAAG NAAR DE PRIORITEITEN EN DE DOELSTELLINGEN VAN 
EEN VOLGENDE PROGRAMMERINGSPERIODE 

De heer De Coninck 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Interreg is een Europees programma dat de samenwerking wil bevorderen tussen grensgebieden. Het 
beoogt een versteviging van de economische en de sociale samenhang door grensoverschrijdende 
internationale en interregionale samenwerking. 
Het wil ook een evenwichtige, harmonieuze ontwikkeling bevorderen binnen Europa. De aanwezigheid 
van landsgrenzen zorgde er in het verleden voor, dat de grensgemeenschappen, ten opzichte van elkaar, 
werden afgezonderd. De grensregio's werden in nationale beleidsplannen vaak verwaarloosd. De 
gemeenschappelijke Europese markt bracht daar geleidelijk een andere houding teweeg. Daardoor werd 
samenwerking een van de belangrijkste uitdagingen van de integratie van de Unie. 

De Europese ondersteuning van deze grensoverschrijdende samenwerking via het Interregprogramma, is 
op dit moment aan zijn 3de reeks toe. Het actuele programma, dat loopt van 2000 tot en met 2006, 
nadert stilaan zijn einde. In de voorbije 15 jaar heeft de provincie zich sterk geëngageerd in deze 
programma's. In het begin was dit exclusief in het kader van de Euregio Scheldemond, tesamen met 
West-Vlaanderen en Zeeland. 
Maar later werd ook in een breder verband met andere Nederlandse partners samengewerkt. En recent 
werd eveneens via projecten deelgenomen aan programma's, waarbij partners uit vrijwel de gehele  
uitgebreide Europese Unie betrokken waren. 
Interreg staat voor zeer omvangrijke Europese middelen, die voor eigen provinciaal beleid en voor 
initiatieven van Oost-Vlaamse gemeenten en voor publiek en private instellingen kunnen worden benut. 
Daarom vraag ik of de gedeputeerde reeds inzicht heeft in de prioriteiten en de doelstellingen voor de 
volgende programmeringperiode? Zo ja, bevatten de volgende Interregprogramma's voldoende 
opportuniteiten voor Oost-Vlaanderen? 
Dank u. 
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P. 66-67 BELEIDSNOTA: EXTERNE BETREKKINGEN: VRAGEN EN BEDENKING BIJ HET GEVOERDE EN TE VOEREN 
BELEID INZAKE EXTERNE BETREKKINGEN, IN HET BIJZONDER DE RELATIE MET CHINA 

De heer Veys 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Ik zal het vandaag niet hebben over de situatie van de mensenrechten in China, maar ik wens een beetje 
te peilen naar de houding en de betrokkenheid van de bestendige deputatie bij de handelsmissies naar 
China.  
Ik wil even stilstaan bij de handelsmissie van 6 tot en met 12 november naar de Volksrepubliek China 
onder het voorzittersschap van minister-president Yves Leterme en vice-minister-president Fientje 
Moerman. Aanleiding daarvoor zijn de persberichten die na dit bezoek zijn verschenen en de kritische 
kanttekeningen die daarbij gemaakt werden.  
Ik wil de betrokkenheid van de provincie even duiden aangezien er - zo omschrijft de provincie toch zelf in 
een persmailing - een "sterke Oost-Vlaamse aanwezigheid op recente Vlaamse handelsmissie naar 
China" was. De kritische kanttekeningen na deze handelsmissie waren onder meer dat minister van 
Economie Moerman de missie beter had voorbereid en ook meer bijval kende dan de minister-president. 
Daarna werden een aantal voorbeelden gegeven: Yves Leterme werd niet altijd op het gewenste hoge 
niveau ontvangen, er waren verschillende uitgangspunten, er waren verschillende voorbereidingen, er 
was zelfs sprake van tijdverlies van de kant van de minister-president, er was verschillende 
communicatie, verschillende inschattingen. In de rand daarvan werd opgemerkt - ikzelf heb het niet 
kunnen nagaan - dat minister Verhofstadt die op dat moment ook in Azië vertoefde, zich vrolijk maakte 
over het Vlaamse geknoei. Er was ook een verschil in stijl, maar ieder heeft zijn stijl. Ik heb ook de mijne. 
In ieder geval, de minister-president van Vlaanderen die bij die handelsmissie een toch niet onbelangrijke 
functie had, komt daar niet zo goed uit. Hij omschrijft zichzelf bovendien als Kuifje in China. Je kunt 
zeggen: "Dat is zijn probleem, dat is zijn schuld." In Vlaanderen hebben de Oost-Vlamingen toch altijd 
een pioniersrol gespeeld inzake de contacten met China. We gaan hier nu niet de discussie voeren of dat 
opportuun was en wat het gevolg was voor de mensenrechten. Ik denk dat we daar een rol kunnen in 
spelen temeer als ik kijk wat de verdiensten van de provincie Oost-Vlaanderen waren bij die laatste 
handelsmissie. Ik lees in de persmededeling dat er een drietal projecten waren waarvoor men specifiek 
aandacht heeft gevraagd en die vinden toevallig alle drie plaats in het bijzijn van minister Moerman. 
Blijkbaar was de minister-president niet betrokken bij de nochtans vele talenten - en zelfs ik geef dat toe - 
die de provincie heeft in China. 

In hoeverre heeft de deputatie of de gedeputeerde ervaren dat de kritieken terecht waren? In hoeverre 
waren zij daarbij betrokken? In hoeverre hebben zij dit aan den lijve kunnen vaststellen? Hebben zij daar 
zelf niet, gelet op hun ruime ervaring, voor enige bijsturing kunnen zorgen? Of is het een beetje de 
mentaliteit van: "Het is een blauwe gedeputeerde die op reis gaat en hij steunt een blauwe minister. De 
andere moet maar zijn plan trekken."  
Mijn vraag naar de toekomst is dan ook: "Als er een CD&V-minister meegaat, zal er dan ook een 
CD&V-gedeputeerde moeten meegaan? De kans is klein dat het gedeputeerde Vercamer zal zijn, die zit 
zo al op zijn geld. Ik hoop echter dat de provincie beseft dat zij ten dele kunnen meesurfen op de golf die 
de Vlaamse overheid creëert op dat moment en dat, wanneer de Vlaamse overheid minder goed scoort, 
wij als Oost-Vlamingen ook minder goed scoren. 
Dank u. 

VRAAG OVER DE DEELNAME VAN CHINA ALS GASTLAND OP DE INTERNATIONALE JAARBEURS ACCENTA 

Mevrouw Verhoeve 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's,  
Dit jaar was China gastland op de vernieuwde Internationale Jaarbeurs van Vlaanderen Accenta. De 
keuze voor China was onder meer het gevolg van de bestaande samenwerking tussen de provincie Oost-
Vlaanderen en de Chinese provincie Hebei die trouwens ook als gastprovincie werd uitgespeeld.  
Het provinciebestuur heeft niet enkel gezorgd voor de deelname van China en Hebei aan Accenta 2005, 
maar heeft ook een heel programma rond de Chinese aanwezigheid opgebouwd. 
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Zo zou er een delegatie van 180 Chinezen van 17 tot 25 september een uitgebreid programma hebben 
afgewerkt waarbij naar een evenwicht tussen economie en cultuur werd gestreefd. Er werd een bezoek 
gebracht aan Ode Gand waar de Chinese culturele delegatie onder meer een optreden met accrobatie en 
Chinese zang en dans bijwoonde op de Graslei.  
Maar er was meer. Er waren daarnaast ook de economisch gerichte bezoeken aan de Gentse haven, het 
wetenschapspark in Zwijnaarde en het staalbedrijf Sidmar. Het Oost-Vlaams provinciebestuur had 
bovendien een coördinerende rol binnen dit verhaal en bracht alle betrokken actoren, met name Accenta  
Internationale Jaarbeurs van Vlaanderen, het Gentse stadsbestuur, het Gentse Havenbedrijf, de Vlaams-
Chinese Kamer van Koophandel, Flanders Investment & Trade, the International Club of Flanders, Voka, 
Kamer van Koophandel Oost-Vlaanderen, vzw Toerisme Oost-Vlaanderen samen om tot een 
gestroomlijnd en gericht programma te komen.  
Hoe werd dan ook de deelname van China en Hebei, respectievelijk gastland en gastprovincie 
geëvalueerd?   
Hoe evalueert de provincie zelf dit initiatief en haar eigen rol binnen dit initiatief?  
Is deze formule voor herhaling vatbaar? 
Dank u. 

VRAGEN OVER HET INFORMATIEPUNT EUROPA DIRECT 

De heer Stevenheydens 

Een korte vraag. We hebben vorig jaar in december de interessante en waardevolle interpellatie van 
fractieleider Johan Beke gehoord over het Nederlands. Ik heb toen onmiddellijk op het einde van die 
interpellatie een concrete vraag gesteld. Die vraag was waarom er in de provincie Vlaams-Brabant een 
Informatiepunt Europa bestaat, terwijl er in onze provincie een Infopoint Europe bestaat. Waarom dat 
verschil? Waarom geeft men in Vlaams-Brabant de correcte Nederlandse naam en waarom geven ze in 
onze provincie een Engelstalige benaming? Het is zelfs zo erg dat op de webstek van onze provincie het 
informatiepunt van Vlaams-Brabant ook een Engelse benaming krijgt terwijl men duidelijk ziet dat het in 
het e-postadres een Nederlandstalige benaming heeft.  
Dit jaar wordt het Informatiepunt Europa omgevormd tot een Informatiepunt Europa Direct en op de 
publicaties die ik als provincieraadslid heb mogen ontvangen, zien we dat de provincie Oost-Vlaanderen 
het ook een Nederlandstalige naam geeft, maar in haar briefwisseling spreekt de deputatie in haar 
hoofding nog altijd van Europe Direct. Dit zijn uiteindelijk maar kleinigheden maar als men een uurlang 
naar een zeer waardevolle interpellatie luistert en een mooi debat daarrond heeft gehad, zijn dat zaken 
waaraan de provincie toch wat meer aandacht zou mogen schenken. In het vervolg zou die hoofding 
mogen aangepast zijn en zou voor zo'n zaken de juiste Nederlandstalige benaming gebruikt mogen 
worden. 

De heer gedeputeerde De Buck 

Het interregprogramma.  
We zijn inderdaad aan het einde van de huidige periode en er worden reeds heel wat voorbereidende 
besprekingen gevoerd over de prioriteiten en de doelstellingen voor de volgende programmeringsperiode. 
Zoals je weet, waren wij partner in een Interreg III A-programma Vlaanderen-Nederland, inzonderheid 
Euregio Scheldemond en waren we ook betrokken bij het programma Interreg III A Frankrijk-Wallonië-
Vlaanderen, zij het dan enkel voor het arrondissement Oudenaarde. Op projectmatige basis neemt de 
provincie deel aan 3B- en 3C-programma's: de transnationale en interregionale samenwerking.  
Wat zich op dit ogenblik voor de toekomst aandient, is eigenlijk vrij beloftevol. Het globale beschikbare 
budget zou in ieder geval niet dalen.  

Er zijn bij de voorbereidingen twee belangrijke aandachtspunten.  
Ten eerste, de thema's en de prioriteiten en ten tweede de gebieden die in aanmerking komen hiervoor. 
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De thema's. 
Er is een belangrijk onderscheid tussen de grensoverschrijdende en de transnationale programma's. Bij 
de grensoverschrijdende programma's wordt er vanuit de provincies vooral naar gestreefd om de 
doelstellingen zo breed mogelijk te houden. Dit wil zeggen dat er naast het element Economie ook nog 
plaats zou zijn voor Cultuur, Welzijn en Toerisme daar waar we vaststellen dat op nationaal gebied men 
eerder volledig de nadruk op het economische aspect zou willen leggen. Anders ligt het op het gebied 
van de transnationale samenwerking waar - en de heer gouverneur zal dat zeker weten en beamen - men 
meer de nadruk legt op thema's als waterbeheersing, infrastructuur en mobiliteit, maritieme samen-
werking en ruimtelijke ordening. 

Wat de gebieden betreft, streven we waarschijnlijk af op een status quo, maar op dit ogenblik zijn er 
pogingen bezig om ook het arrondissement Gent in het Frans-Waalse programma te kunnen laten 
participeren. En bovendien bestaat de kans dat de provincies van de Euregio Scheldemond zouden 
kunnen participeren in maritieme programma's: programma's met gebieden over zee en dan voornamelijk 
met Engelse partners.  
Tot zover collega De Coninck. 

Collega Veys en zijn overigens zeer interessante tussenkomst. 
Wat de pers zegt, is enigzins overtrokken en de doelstellingen van onze Vlaamse premier waren anders 
dan de doelstellingen van de minister van Economie. Er was een belangrijke Oost-Vlaamse inbreng, ik 
hoor dat graag. We waren daar met twee mensen van het provinciebestuur aanwezig, alleen waren er 
heel wat Oost-Vlaamse projecten, economische projecten. Vandaar het feit dus dat de algemene missie 
alsdusdanig, en minister Leterme is daar goed ontvangen en hij heeft daar zijn best gedaan, los stond 
van de specifieke economische doelstellingen die wij hadden als Oost-Vlamingen voor Oost-Vlaamse 
bedrijven in de economische sector.  
Ik geef een opsomming. 
- Op 6 november werden op onze ambassade in Bejing 4 ambtsakkoorden ondertekend. Dat waren er 4 

uit Oost-Vlaanderen. 
- Op 8 november was er de presentatie van Aquasonic, een milieubedrijf uit Berlare dat een prachtig 

toestel op de markt bracht in de strijd tegen de algen.  
- Op 9 november was er het werkbezoek aan Hebei met de vice minister-president.  
 Dit bezoek was uitstekend voorbereid door de provincie Hebei, door u wel gekend. Er was een 

economisch seminarie, er was een zeer goed georganiseerde bedrijf-tot-bedrijf ontmoeting - ik zou 
kunnen zeggen business-to-business meeting, maar dat zou minder goed ontvangen worden hier - die 
zeer lovende reacties uitlokte bij de aanwezige Vlaamse bedrijven. Er was een concrete voorstelling 
van drie bedrijven uit Hebei met investeringsplannen in Europa plus een voorstelling van de twee 
havens in Hebei waar de firma De Nul, we blijven in Oost-Vlaanderen, actief was.  

 Ik kan u trouwens bevestigen collega dat als resultaat van de bespreking aldaar - tussen minister 
Moerman en Hebei - afgesproken werd dat in het voorjaar van volgend jaar een drietal deelmissies uit 
China tot bij ons zullen komen: enerzijds uit de sector biotech-farma, anderzijds automotive, en een 
delegatie van privé-bedrijven. 

- Op 10 november was er de plechtige ondertekening van samenwerkingsakkoorden welke de firma 
Hemmis heeft aangegaan met een Chinese en een Deense groep in de sector milieutechnologie. Dat is 
een Kortrijks bedrijf zul je zeggen, maar de wetenschappelijke onderbouwing gebeurt door de 
universiteit van Gent. Ons bestuur heeft Hemmis de juiste weg getoond in China, dus ook hier 
andermaal een duidelijke Oost-Vlaamse link. 

- Tot slot was er de opening van de prachtige investering van Deroose Plants, een bedrijf uit Evergem, 
ook uit deze provincie, die jaarlijks 18 miljoen bromelia's voor de Chinese markt ter plaatse gaat 
produceren.  

U zult toegeven dat de Oost-Vlaamse inbreng sterk was, dat we daar met een heel beperkte delegatie 
waren van het provinciebestuur en dat we binnen de sector economie samengewerkt hebben met de 
verantwoordelijken voor economie. Wij waren daar niet voor een beleefdheidsbezoek, maar ik dank u 
voor de gelegenheid die u mij geeft om deze zaken in deze raad naar voren te brengen.  

Mevrouw Verhoeve en het beursgebeuren.  
Dat beursgebeuren werd inderdaad in dit provinciebestuur voorbereid. Wij hebben bij de keuze van Hebei 
en van China de beslissende rol kunnen spelen eigenlijk al in de tijd van gouverneur Balthazar.  
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Toen al zijn we met die contacten begonnen en het is in opvolging daarvan dat we hier eigenlijk een 
stuurgroep georganiseerd hebben. Een stuurgroep waarbij alle actoren betrokken waren: de 
Internationale Jaarbeurs uiteraard, de stad Gent, het Gentse Havenbedrijf, de universiteit Gent, Voka 
Oost-Vlaanderen, de International Club of Flanders (het is in het Engels, maar het is mijn schuld niet), de 
Vlaams-Chinese Kamer voor Koophandel en de diensten van minister Moerman. Hier is het dossier 
overgenomen door gouverneur Denys, maar de provincie, ikzelf, als verantwoordelijke voor Externe 
Betrekkingen, heb die stuurgroep direct geleid.  
En wat was het uiteindelijke resultaat?  
Accenta, dat al jaren worstelt met teruglopende of stagnerende bezoekerscijfers, had plotseling 25% 
meer bezoekers. Daarnaast is er het succesvolle culturele randgebeuren in Gent waar Toerisme Oost-
Vlaanderen samen met de toeristische dienst van Gent voor heel wat animatie gezorgd hebben.  
We hebben ook nog het zakenforum georganiseerd waar 300 bedrijven aanwezig waren, waaronder een 
100-tal Chinese bedrijven. Onze ervaring leert dat dit een van de meeste succesvolle business 
seminars - zakenseminaries - was van de laatste jaren rond China. Het werd zelfs bevestigd door 
prominente Antwerpse Chinakenners met wie wij uitstekende relaties onderhouden, trouwens.  
Er was ook de grote erkenning en de uitstraling met op de openingsplechtigheid de aanwezigheid van de 
eerste minister die trouwens van het forum gebruik maakte om zijn globaal economisch beleid toe te 
lichten en in te gaan op de specifieke relaties met China. 
Op ons business forum mochten wij Zijne Koninklijke Hoogheid prins Filip en de Vlaamse vice-premier 
Fientje Moerman begroeten.  
Het geheel, Mevrouw, heeft toen aanleiding gegeven tot de beslissing dat die stuurgroep verder zal 
werken bij het opsporen en het leggen van contacten met mogelijke gastlanden voor de handelsbeurs 
Accenta. Op het ogenblik zijn reeds contacten gelegd met Vietnam en wordt er in de nabije toekomst ook 
reeds uitgekeken naar Brazilië, India, en Zuid-Afrika om er op langere termijn voor te zorgen dat die 
beurs de uitstraling blijft hebben die zij verdient en - mag ik wel zeggen - voor deze streek en deze stad 
uiterst belangrijk zijn.  
Wij hebben het geluk dat wij daarbij altijd een goede samenwerking hebben met de universiteit, de 
werknemer, de havenwerknermer waar dat nodig is. Onze coördinerende rol vanuit dit provinciehuis 
wordt geapprecieerd, mag ik wel zeggen.  

Informatiepunt Europa, collega Stevenheydens. 
Er is een naamsverandering op dit ogenblik omdat de organisatie en de financiering grondig gewijzigd 
zijn. Er is inderdaad een Europees netwerk van informatiepunten die in het verleden vanuit Europa de 
naam Infopoint Europe hebben meegekregen. Dat was de algemene naam vanuit Europa. Nu hebben die 
de naam Europe Direct meegekregen en werd er een verplicht logo opgelegd aan die erkende punten. 
Wij maken deel uit van dat netwerk, dus wij moeten dat logo gebruiken, maar niettemin hebben wij 
gestreefd naar een tussenoplossing. We hebben die gevonden in die zin dat wij enerzijds het verplichte 
logo gebruiken, maar voor het overige in onze communicatie spreken over het Informatiepunt Europa 
Direct. Dit om tegemoet te komen aan wat collega Beke gezegd heeft en wat u stelt: we moeten zoveel 
mogelijk het Nederlands proberen te gebruiken. Ook collega Vercamer is daar uitermate gelukkig mee, 
moet ik zeggen, want ook daarvoor kijkt hij af en toe eens mee over de schouders van de anderen. 
Dus wat is er? Logo verplicht, we zitten in dat netwerk en financiering voor wie dat logo gebruikt. Zelf 
gebruiken we zoveel mogelijk Informatiepunt Europa Direct en ik denk dat we daarmee aan uw 
bezorgdheid tegemoet komen.  
Het gebruik van het Nederlands in publicaties en projecten: we proberen maximaal van het Nederlands 
gebruik te maken en hoe dan ook wordt dit principe strikt gevolgd voor bestuurlijke handelingen zoals 
contracten en dergelijke. Alhoewel het moet gezegd worden: heel veel van de papieren die wij vanuit 
Europa krijgen, zijn niet in het Nederlands opgesteld, maar daar kunt u ons niet voor aanspreken.  
Tot zover, Mijnheer de voorzitter, ik denk dat ik op de vier vragen geantwoord heb binnen de tijd. 

De heer Stevenheydens 

Het is uiteindelijk maar een kleinigheid, maar het antwoord van de eerste gedeputeerde klopt niet. Ik zal 
het u laten zien. In het verleden gebruikte Oost-Vlaanderen het logo 'Infopoint Europe'. Datzelfde logo 
werd in Vlaams-Brabant ook gebruikt met de tekst 'Infopunt Europa'. Daar hebben ze dat zelf een 
Nederlandse naam gegeven. Nu zegt u: "Wij krijgen een logo opgelegd, we moeten dat zo gebruiken."  
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Het logo zelf is echter al aangepast door onze provincie, want wat staat er: 'Europe Direct' en links staat 
er 'Informatienetwerk'. Het woord 'Informatienetwerk' is bij mijn weten geen Engelstalig woord, dus in 
Vlaanderen heeft men het logo dat men krijgt van Europa al aangepast door er 'Informatienetwerk' van te 
maken. Tegenwoordig kan men zoveel met de computer, maak het logo dan ook ineens anders. Maak er 
'Europa Direct Informatienetwerk' van en geef in het vervolg een correct antwoord, want uw uitleg dat dit 
het logo is dat ons opgelegd is zoals in andere Europese landen, klopt niet. 

De heer gedeputeerde De Buck 

Mijnheer de Voorzitter, ik denk dat mijn antwoord voldoende duidelijk was. De collega verwijst naar iets in 
het verleden waarop we gereageerd hebben en dat was zo, dat is niet te ontkennen. Wij hebben daarop 
gereageerd. Ik verwijs hem dus nu naar het feit dat we enerzijds die term moeten gebruiken en anderzijds 
een aanpassing gemaakt hebben. En dan zegt hij: "Ge gebruikt dat logo nog steeds". We kunnen niet 
anders. Ik heb dat toch duidelijk gezegd. 

De heer voorzitter 

Collega's, de avond is gevallen, ook in het halfrond. Openbare orde en veiligheid hebben we 
afgehandeld. De stand van het debat bepalend, in overleg met het bureau en dankzij en in ruggespraak 
met en instemming van onze heer gouverneur, stel ik de volgende werkzaamheden voor: we vergaderen 
opnieuw op maandag 28 november om 14 u. We zouden tussen haakjes kunnen spreken van een 
trendbreuk. Als hoofdpunt hebben we de toespraak van de heer gouverneur. Het voorstel is dat we na 
deze toespraak ruim 30 minuten schorsen om na te praten en de pers de gelegenheid te geven vragen te 
stellen.  
Daarna gaan we verder met de punten Economie. Op die manier zitten we terug op schema om dinsdag 
verder te gaan met de thema's van gedeputeerde Verleyen.  
Kan de raad instemmen met deze werkwijze? De collega's die naar de raad van bestuur van Lemberge 
moeten, hebben nog ruim de tijd om even te verpozen.  
Goedenavond en ik sluit bij deze de vergadering. 

EINDE VAN DE ZITTING 


